
خودروسازان چینی و اروپایی به مصاف 
هم رفتند

خودروسازان چینی و اروپایی در نمایشگاه خودروی پاریس حضور یافتند، در حالی که اتحادیه اروپا 
در حال آماده شــدن برای اعمال تعرفه های سنگین وارداتی بر خودروهای برقی ساخت چین است 
و این صنعت با تقاضای ضعیف مقابله می کند.به گزارش ایســنا، رویداد امسال بزرگترین نمایشگاه 
خودرو در اروپا، در زمانی مهم برگزار می شود. خودروسازان اروپایی باید ثابت کنند که هنوز در این 
بازی هســتند، در حالی که رقبای چینی قصد دارند در یک بازار رقابتی جای پای خود را به دست 
آورند. با این حال، نقاط مشترکی وجود داشت که مدیران هر دو منطقه در مورد خطرات تعرفه های 
اتحادیه اروپا هشدار دادند.استلا لی، معاون اجرایی غول خودروهای برقی چینی بی وای دی، به رویترز 
گفت، چه کسی هزینه را پرداخت می کند؟ مصرف کنندگان. بنابراین این موضوع مردم را بسیار نگران 
می کند و باعث می شود افراد فقیرتر نتوانند خرید کنند. در همین حال، کارلوس تاوارس، مدیرعامل 
اســتلانتیس، هشدار داد که این تعرفه ها باعث می شود خودروســازان چینی کارخانه هایی در اروپا 
راه اندازی کنند و به ظرفیت مازاد در منطقه می افزایند و برخی از تولیدکنندگان داخلی را به تعطیلی 
کارخانه ها سوق می دهد.مدیر نمایشگاه خودرو پاریس اظهار کرد: ۹ برند چینی از جمله بی وای دی 
و لیپ موتور از جدیدترین مدل های خود در رویداد امسال رونمایی می کنند. این مانند سال ۲۰۲۲ 
اســت که تقریباً نیمی از برندهای حاضر را تشکیل می دادند. امسال، آنها فقط حدود یک پنجم از 
برندها را به لطف نمایش بسیار قوی تر صنعت خودروی اروپا به خود اختصاص داده اند.در اوایل ماه 
جاری، کشــورهای عضو اتحادیه اروپا از تعرفه واردات خودروهای برقی ســاخت چین تا سقف ۴۵ 
درصد حمایت کردند تا با آنچه بروکسل می گوید یارانه های ناعادلانه پکن به تولیدکنندگان چینی 
مقابلــه کند. پکن رقابت ناعادلانه را رد کرده و تهدید به اقدامات متقابل کرده اســت.طبق گزارش 
رویترز، شرکت های جدید چینی مدل های جدید خود را به نمایش می گذارند زیرا به دنبال فروش 

خودروهای برقی در خارج از کشور هستند تا بازار ضعیف داخلی و جنگ قیمت ها را جبران کنند.

یک کارشناس انرژی گفت: اگر دولت با سرمایه های مردم پتروشیمی ها را توسعه دهد 
می تواند به ســرعت ارزش افزوده را برای کشور حاصل کند.حسن مرادی کارشناس 
انرژی در گفت و گو با خبرنگار مهر با اشــاره به اینکه تکمیل و توســعه محصولات 
پتروشیمی نقش مهمی در اقتصاد کشــور دارند، خاطر نشــان کرد: پتروشیمی یکی 
از موضوعات قبل توســعه و شد اســت که در زنجیره محصولات نفت و پتروشیمی 
قرار گرفته اســت و در تمام دنیا و منطقه ما کشورهای مشابه و یا رقبا با وجود آنکه 
پس از ما شــروع به کار کردند اما پیشرفت های شــگرفی در این زمینه داشتند.وی 
ادامــه داد: محصولات پتروشیمی به گونه ای اســت که به میزانی که فرآوری و تولید 
وجود داشته باشد و این زنجیره را پیش برید به مرور زمان به نسبت سرمایه گذاری 
از پتانسیل بالایی برخوردار اســت و ارزش افزوده ای که عاید کشــور می شود یکی از 
بالاترین ارزش های افزوده اســت.مرادی خاطر نشان کرد: باید در این زمینه اقدامات 
مثمر ثمری انجام شــود زیرا در دولت های پس از انقلاب با توجه به فشار نمایندگان 
مجلس بنا شد ۳ خط اتیلن شرق، غرب و مرکز راه اندازی شود و از جنوب کشور به 
نقاط مختلف در اقصی نقاط کشور برسد که توسعه این خطوط و حجم سرمایه گذاری 

با توجه به بودجه استان ها و لابی دست اندر کاران امکانپذیر نشد.این کارشناس 
انرژی خاطر نشــان کرد: اگر دولت با ســرمایه های مردم پتروشیمی ها را توسعه 
دهد می تواند به ســرعت ارزش افزوده را برای کشور حاصل کند.این کارشناس 
انرژی با اشــاره به اینکه در صورتی که کلاهبرداری حذف و و ســرمایه گذاری 
به صورت انحصاری نباشــد می تواند به تکمیل و توســعه زنجیره ارزش امیدوار 
بود خاطر نشــان کرد: علاوه بر این مقولات استفاده از سرمایه های سر گردان و 
فعال ســازی سیستم های بورسی البته با اطمینان خاطری که دولت در آن پروژه 
نقشی نداشته باشــد زیرا بخش های دولتی منجر به سلب اعتماد مردم به بخش 
خصوصی نیز شده اند. وی اضافه کرد: ایرانیان مقیم خارج از کشور بیش از ۱۰۰ 
میلیارد دلار سرمایه های ســرگردان دارند که با توجه به حجم بالای مالیات در 
خارج از کشور بسیاری ترجیح می دهند که در داخل ایران سرمایه گذاری کنند 
و اگر بتوانیم این ۱۰۰ میلیارد دلار ســرمایه خارج از کشور و میلیاردها دلار در 
داخل کشور پول سرگردان وجود دارد و تجمیع شود می توان به تکمیل و توسعه 

زنجیره ارزش امیدوار بود.

دومین قطار کانتینری چین پس از 
توافقات اخیر وارد ایران شد

بــا هماهنگی های انجام شــده بین راه آهن ایران و کشــور چین دومین قطار 
کانتینری چین پس از توافقات اخیر وارد ایران شــد.به گزارش خبرگزاری مهر 
به نقل روابط عمومی راه آهن جمهوری اسلامی ایران، محمدهادی ضیایی مهر 
افــزود: این قطار با ۲۴ واگن حامــل ۴۶ کانتینر لوازم و قطعات خودرو با عبور 
از کشــورهای قزاقستان و ترکمنســتان از مرز اینچه برون، وارد و پس از انجام 
تشــریفات گمرکی از ایســتگاه اینچه برون به مقصد جلفا اعزام شد.وی ادامه 
داد: براســاس توافقات فی مابین، بناســت قطارهای کانتینری چین به صورت 
منظم و بر اســاس برنامه ماهانه سیر کنند که با افزایش تقاضا، تعداد تردد این 

قطــار بصورت هفتگی و چند روز یکبار قابل افزایش خواهد بود.

روزنامه اقتصادی ، سیاسی ،اجتماعی، فرهنگی و صبح ایران
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وزیر امور اقتصادی و دارایی گفت: ســود بانکی باید کاهش پیدا کند و نگاه فعلی قابل تحمل نیســت و نظر وزارت اقتصاد و بانک مرکزی این اســت که به تدریج نرخ 
ســود بانکی را پایین بیاوریم.به گزارش خبرگزاری مهر، »عبدالناصر همتی« روز چهارشــنبه در حاشیه جلسه هیئت دولت در جمع خبرنگاران در پاسخ به سوالی درباره 
حاشیه های پیش آمده در خصوص اجرای مواد ۱۶۹ و ۱۶۹ مکرر قانون مالیات های مستقیم اظهار کرد: اتصال سازمان امور مالیاتی به حساب ها هیچ اشکالی ندارد، اما 
دانه درشت ها حرف بدی زده بودند و گفته بودند که دولت می خواهد دست به حساب مردم ببرد.وی افزود: اصلًا چنین چیزی نیست و دولت با حساب مردم کاری ندارد، 
ســازمان امور مالیاتی به موجب قانون در برنامه هفتم پیشــرفت موظف است اطلاعات مربوط به بانک ها، شهرداری ها و غیره را به صورت برخط داشته باشد و این اقدام 
برای جلوگیری از فرار مالیاتی است، نه دخالت در امور مردم. همتی اضافه کرد: به نظر می رسد آنهایی که قصد فرار مالیاتی دارند و دانه درشت ها، علیه اجرای این قانون 
تبلیغات می کنند. وی در واکنش به این پرسش که آیا اجرای این قانون تأثیری در دهک بندی های جامعه خواهد داشت، گفت: این مساله به طور قطع در دهک بندی 

جامعه تأثیری ندارد و بار دیگر تاکید می کنم که هدف آنهایی هستند که فرار مالیاتی دارند و این اقدام ربطی به مردم ندارد.

www.sobh-eqtesad.ir

همتی: سود بانکی را کاهش می دهیم

info@sobh-eqtesad.ir

در دیدار با وزیر خارجه اردن؛

عراقچی: اقدام جمعی برای 
توقف ماشین جنگی رژیم 

اسرائیل ضروری است

وزیر امور خارجه در دیدار با همتای اردنی بر ضرورت اقدام جمعی کشورهای 
منطقه برای متوقف کردن ماشین جنگی رژیم اسرائیل تاکید کرد.به گزارش 
خبرگزاری مهر، سیدعباس عراقچی وزیر امور خارجه کشــورمان که در دور 
جدید دیپلماسی فشــرده منطقه ای طی دو هفته اخیر، به اردن ســفر کرده 
اســت، در دیدار با ایمن الصفدی معاون نخست وزیر و وزیر خارجه پادشاهی 
اردن، موضوعات مورد علاقه طرفین در روابط دوجانبه و تحولات جاری منطقه 
مورد تبادل نظر و مشورت قرار گرفت.عراقچی ضمن مروری بر وضعیت بحرانی 
منطقه در نتیجه تداوم نسل کشی رژیم صهیونیستی در غزه و تهاجم گسترده 
آن به لبنان، بر ضرورت اقدام جمعی کشــورهای منطقه برای متوقف کردن 
ماشین جنگی رژیم اشــغالگر و جلوگیری از گسترش دامنه جنگ و حراست 
از ثبات و امنیت منطقه در راســتای منافع ملت های منطقه تاکید کرد.ایمن 
الصفدی وزیر خارجه اردن نیز با ابراز نگرانی شــدید از وخامت شرایط امنیتی 
منطقه، موضع کشــورش مبنی بر ضرورت پایان دادن به کشتار مردم بی گناه 
فلســطین و لبنان و نیز توقف تجاوزات علیه لبنــان و جلوگیری از بی ثباتی 
بیشــتر در منطقه را مورد تاکید قــرار داد. طرفین همچنین بر اهمیت بسیج 
کشــورهای منطقه و جامعه جهانی جهت کمک به آوارگان در غزه و لبنان و 

سوریه تاکید کردند.

رئیس گمرک اعلام کرد

٧ میلیارد دلار تراز تجاری منفی 
بدون نفت

رئیس کل گمرک جمهوری اسلامی ایران، ضمن اشــاره به آمار صادرات تا 
۲۰ مهر ماه، برابر قریب به ۲۹.۵ میلیارد دلار صادرات در قبال ۳٧ میلیارد 
دلار واردات طی ایــن مدت، تراز تجاری )بدون نفت( را هفت میلیارد دلار 
منفی اعلام کرد.به گزارش ایســنا، محمد رضوانی فــر- رئیس کل گمرک 
جمهوری اسلامی ایران- صبح امروز )سه شنبه( در بیستمین نشست هیات 
نمایندگان دور دهم اتاق بازرگانی تهران، اعلام کرد: از ابتدای ســال جاری 
تا ۲۰ مهر ماه، صادرات غیرنفتی کشــور به ۸۱ میلیون تن به ارزش حدود 
۲۹.۵ میلیارد دلار رسیده که به نســبت مدت مشــابه سال گذشته، هفت 
درصد به صورت وزنی و ۱۰ درصد به لحاظ ارزشی رشــد کرده اســت.وی 
افزود: این درحالیست که در مقابل عدد واردات طی مدت مذکور سال ۲۰ 
میلیون تن به ارزش ۳٧ میلیارد دلار ثبت شــده که به لحاظ ارزشی هشت 
درصد رشد واردات نســبت به مدت مشابه سال گذشته اتفاق افتاده است؛ 
ایــن ۳٧ میلیارد دلار ارزبری بــرای واردات در مقابل قریب به ۳۰ میلیارد 
دلار ارزآوری حاصل از صادرات، گویای هفت میلیارد دلار تراز تجاری منفی 
)بدون نفت( اســت. رضوانی فر افزود:  در این مدت آمار ترانزیت کشــور به 
۱۲.٧ میلیون تن رسیده که ۴۴ درصد نســبت به مدت مشابه سال گذشته 

رشد داشته است.

صادرات چین به روسیه 
افزایشی شد

صادرات چین به روسیه در ماه سپتامبر با سریع ترین سرعت در ۹ ماه گذشته 
رشد کرد. به گزارش ایسنا، داده های گمرک چین در روز دوشنبه )۱۴ اکتبر( 
نشــان داد که پس از توافقات جدید برای گســترش همکاری های اقتصادی، 
صادرات چین به روسیه در ســپتامبر ۱۵.٧ درصد نســبت به سال قبل از آن 
افزایش یافته است که سریع ترین سرعت در ۹ ماه گذشته و بالاتر از رشد ۱۰.۱ 
درصدی یک ماه قبل است. داده ها نشان داد که در مقابل، واردات از روسیه در 
ماه گذشته ۹.۲ درصد نسبت به سال قبل کاهش یافته است، در حالی که در 
ماه اگوست ۱.۱ درصد کاهش داشته است. در اواخر ماه اگوست، چین و روسیه 
در جریان سفر لی چیانگ، نخست وزیر چین به مسکو، توافق نامه های همکاری 
در زمینه هایی مانند سرمایه گذاری، حمل ونقل کالای فرامرزی و علم و فناوری 
امضا کردند. رویترز گزارش داد خودروســاز چینی چری مونتاژ خودروها را در 
روسیه در سه کارخانه ای که توسط رقبای غربی تخلیه شده بودند، آغاز کرده 
اســت. تجارت بین چین و روسیه از نظر ارزش در ۹ ماه اول سال ۲.٧ درصد 
نسبت به مدت مشابه سال قبل افزایش یافت و به ۱.۳ تریلیون یوان )۱۸۰.۳  

میلیارد دلار( رسید.

گزیده خبر مهر گزارش می دهد؛

صهیونیست ها زیر ضربات دیپلماسی پارلمانی ایران در ژنو

همکاری دوجانبه ایران و 
افغانستان برای توسعه انرژی

رایزنی برای عرضه خودروهای داخلی و 
خارجی در بورس کالا

با توجه به روند جهانی حرکت به ســمت انرژی های تجدیدپذیر و کاهش وابســتگی به ســوخت های 
فسیلی، انرژی بادی یکی از بهترین گزینه ها برای تولید انرژی پاک و پایدار محســوب می شــود. ایران 
و افغانســتان به دلیل موقعیت جغرافیایی، به ویژه در مناطق مرزی، از پتانسیل های بادی بسیار بالایی 
برخوردارند و همکاری بین این دو کشور در زمینه توسعه انرژی بادی، می تواند به بهبود زیرساخت های 
انــرژی هر دو کشــور و افزایش امنیت انرژی منطقه کمک کند.به گزارش ایســنا، ایــران از نظر انرژی 
بادی دارای پتانسیل های قابل توجهی اســت. برخی از مناطق در ایران شــرایط مناسبی برای احداث 

نیروگاه های بادی دارند؛ استان های سیستان و بلوچستان و خراسان جنوبی......

مرکز اطلاعات و رسانه های فرهنگی 
بریکس افتتاح شد

نایب رئیس کمیسیون ترانزیت اتاق بازرگانی ایران تشریح کرد

تاثیر مسائل سیاسی بر صدور روادید کامیون داران

توسعه ۳۶ هزار متری شهرآفتاب در انتظار ۱۵۰۰ 
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دولت با سرمایه های مردمی پتروشیمی ها را توسعه دهد
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گزیده خبر

در گفت وگو با ایسنا مطرح شد

در جلسه مجمع نمایندگان استان 
تهران با رئیس جمهور چه گذشت؟

رئیس مجمع نمایندگان استان تهران به ارائه توضیحاتی درباره جزئیات جلسه اعضای 
ایــن مجمع با رئیس جمهور پرداخت.سیدعلی یــزدی  خواه رئیس مجمع نمایندگان 
اســتان تهران در گفت وگو با ایسنا با اشاره به جلسه شامگاه سه شنبه ۲۴ مهر ۱۴۰۳ 
اعضای این مجمع با رئیس جمهور گفت: در راســتای همفکری و انتقال مشــکلات 
کلانشــهر تهران و استان تهران شامگاه سه شنبه در جلسه ای ۲ ساعته خدمت آقای 
رئیس جمهور بودیم و در این جلسه موضوع مختلف کشور و استان تهران مورد بحث 
و گفت وگــو قرار گرفت.وی اظهار کرد: در این جلســه مباحثی با موضوعات حمل و 
نقل، محیط زیســت و آب و هوا، مسائل مربوط به خودرو، خودروسازان و خودروهای 
اسقاطی، آب شرب تهران، ناترازی های انرژی اعم از برق و گاز، مباحث مربوط به اتباع 
غیرمجاز، حمل ونقل بین شــهری و تأسیس شرکت متروی حومه تهران برای کاهش 
تردد وســائل نقلیه به تهران و کاهش آلودگی ها و کاهش مصرف ســوخت، مســائل 
اقتصادی و هزینه های مصرفی خانوار و ســفره مــردم و هم چنین مباحث فرهنگی و 
موضوعات کلان کشــور و حوزه مقاومت مطرح شد. همچنین در این جلسه یکسری 
مکاتبات درباره موضوعات مربوط به کلان شهر تهران آماده شده بود که تقدیم دولت 
شد.این نماینده مجلس عنوان کرد: در مجموع جلسه دیشب جلسه خوبی بود. البته 
دولــت محدودیت هایی در حوزه ناترازی بودجه  دارد. آقای رئیس جمهوری همچنین 
از ارائه هر طرح و برنامه ای که منجر به تســهیل زندگی مردم در شــهر تهران شــود 
استقبال کرد. در پایان نیز مقرر شد تا جلسات مجمع نمایندگان استان تهران با رئیس 

جمهوری تکرار شوند.

در دیدار با کاظمی قمی در کابل مطرح شد؛

استقبال طالبان از بازگشت 
مهاجرین به افغانستان

سرپرســت وزارت مهاجرین افغانستان در دیدار با ســفیر ایران در کابل از بازگشت 
مهاجرین به این کشور استقبال کرد.به گزارش خبرگزاری مهر، وزارت مهاجرین دولت 
سرپرستی افغانســتان )طالبان( در اطلاعیه ای که در حساب شخصی خود در شبکه 
اجتماعی ایکس به اشــتراک گذاشت، عنوان داشت: خلیل الرحمان حقانی سرپرست 
وزارت مهاجرین طالبان در ملاقات روز سه شنبه ۲۴ مهر، با حسن کاظمی قمی سفیر 
جمهوری اسلامی ایران در کابل و نماینده ویژه رئیس جمهور در امور افغانســتان از 
استقبال دولت سرپرستی افغانستان )طالبان( بر بازگشت مهاجرین افغانستانی مقیم 
ایران به کشــور خود خبر داد.وی همچنین خاطرنشــان کرد: باید سازوکار مشترکی 
شکل بگیرد تا روند برگشت مهاجرین با عزت انجام شود.در این دیدار همچنین درباره 
شــرایط مهاجران افعانستانی در ایران و مسائل مربوط به اشتغال، تحصیل و وضعیت 
اجتماعی آنان رایزنی شد.حقانی همچنین از ۴۰ سال میزبانی جمهوری اسلامی ایران 
از مهاجران افغانستانی تشکر کرد.کلیم الرحمان فانی معاون مالی و اداری وزارت امور 
مهاجرین طالبان نیز در ادامه این ملاقات عنوان داشــت: »ما به حقوق همســایگان 
مطابق شــرع اسلامی متعهد هستیم و از همسایگان نیز می خواهیم که همین کار را 
انجام دهند.«کاظمی قمی در ادامه این جلسه، گفت: ایران در هر شرایط سخت در کنار 
افغانستان است و تا آخر خواهد ایستاد.نماینده ویژه رئیس جمهور در امور افغانستان، 
گزارش ها درباره بدرفتاری با مهاجران در ایران را جعلی خوانده و افزود: ایران به تمام 
حقوق مهاجران رسیدگی می کند.در این دیدار مقرر شد تا هیأتی برای بررسی مشکلات 
مهاجران به ایران سفر کند و برای حل مشکلات آنان با مقام های ایرانی صحبت کند

شــد انجــام  اســرائیل  جنایــات  و  کــره  شــبه جزیره  در  تحــولات  پیرامــون 

رایزنی دیپلمات ایرانی با مقام های 
پیونگ یانگ

کاردار موقت ســفارت جمهوری اسلامی ایران در پیونگ یانگ با مقامات ارشــد وزارت خارجه 
کره شمالی دیدار و گفت وگو کرد.به گزارش خبرگزاری مهر، در دیدار »حسین زنجانی« کاردار 
موقت سفارت جمهوری اسلامی ایران در پیونگ یانگ با مقامات ارشد وزارت خارجه کره شمالی، 
تحولات مربوط به شــبه جزیره کره و تداوم جنگ و جنایات رژیم صهیونیستی در لبنان و غزه 
مورد تبادل نظر قرار گرفت.طبق گزارش رسانه های محلی، در این گفت وگوها لزوم محکومیت 
اقدامات جنایت بار رژیم صهیونیستی که با حمایت و پشتیبانی مستقیم آمریکا انجام می شود، 
مورد تاکید قرار گرفت.در این ملاقات همچنین درباره موضوعات مورد علاقه طرفین و راه های 
گســترش مناسبات میان ۲ کشور رایزنی شــد.این در حالی است که در پی پایان همه گیری 
کرونــا و برقراری تســهیلات در خصوص مقررات عبور و مرور مرزی توســط دولت جمهوری 
دموکراتیک خلق کره، فعالیت های دیپلماتیک سفارت ایران در پیونگ یانگ نیز از سرگرفته شد

نقطه ثقل سخنان نمایندگان جمهوری اسلامی ایران در اجلاس اتحادیه بین المجالس جهانی، 
ضرورت حمایت و کمک رســانی به غزه و لبنان و آتش بــس فوری در منطقه بود.خبرگزاری 
مهر، گروه سیاســت: اجلاس اتحادیه بین المجالس جهانی در ژنــو با حضور هیئت پارلمانی 
ایران روز یکشنبه )۲۲ مهر ماه( آغاز به کار کرد. اتحادیه بین المجالس جهانی در نقش بازوی 
پارلمانی سازمان ملل متحد، سالانه دو اجلاس اصلی برگزار می کند که رؤسا و سایر نمایندگان 
 IPU پارلمان های جهان در آن به تبادل نظر و تصویب قطعنامه می پردازند.این دوره از اجلاس
با موضوع گفتگوی عمومی مجمع »اســتفاده از علم، فناوری و نوآوری )STI( برای آینده ای 
مسالمت آمیزتر و پایدارتر« انتخاب شده است و در این اجلاس تمام نهادهای قانونی IPU، از 
جمله شورای بین المجالس، مجمع، کمیته های چهارگانه دائمی، سمینارهای نمایندگان جوان 
و زن تشــکیل جلسه دادند.هیئت نمایندگی کشــورمان از مجلس شورای اسلامی به ریاست 
محمدباقر قالیباف، رئیس مجلس شورای اسلامی و با حضور منوچهر متکی، امیرحسین ثابتی، 
علی اصغر باقرزاده، محمود نبویان، انویه شــارلی تکیه، محمدمهدی شهریاری و الهام آزاد در 
این اجلاس شرکت کردند.رئیس مجلس شورای اسلامی که قبل از حضور در اجلاس اتحادیه 
بین المجالس جهانی، به بیروت ســفر کرده بود، برنامه اصلی خود در ژنو را رســاندن صدای 
مظلومیت و ایستادگی ملت لبنان در برابر صهیونیست ها عنوان کرد.لزوم قطع هر نوع همکاری 
با رژیم صهیونیستی محمدباقر قالیباف در نشست فوق العاده اتحادیه مجالس کشورهای عضو 
ســازمان همکاری اسلامی )PUIC(، درباره مظلومیت مردم فلســطین و لبنان سخن گفت و 
تاکید کرد: »رژیم جعلی اســرائیل، همه ظاهرسازی ها را کنار زده و بی محابا در حال جنایت 
علیه مســلمانان است؛ این اتفاقی نیست که فقط در غزه یا لبنان بیفتد. رژیم غاصب اسرائیل 
برنامه ای بزرگ برای تکرار این جنایات در سراسر قلمرو اسلامی دارد.«رئیس مجلس شورای 
اسلامی توضیح داد: »اسرائیل می خواهد همه زیرساخت های منطقه را کنترل کند و اگر موفق 
نشد آنها را منهدم کند. در چنین شرایطی وحدت و کنار هم ایستادن یک الزام امنیتی برای 
همه ماست. دشمن صهیونیستی در ضعیف ترین وضعیت تاریخ منحوس خود قرار دارد. کافی 
است شجاع باشیم و پشت یکدیگر بایســتیم. آنگاه توهمی به نام صهیونیسم جنایتکار برای 
همیشه پایان خواهد یافت.« وی خواستار توقف دشمن صهیونیستی شد و گفت: »ما نیازمند 
قطع هر نوع همکاری، کمک و گفتگو با رژیم و متوقف کردن هر نوع پروژه سیاسی و اقتصادی 

هستیم که اسرائیل را یاری کند.«رژیم صهیونیستی اجازه ارسال کمک به لبنان را نمی دهد
در حاشیه اجلاس اتحادیه بین المجالس جهانی، دیدارهای دوجانبه یا چندجانبه بین مقامات 
حاضر در این اجلاس انجام شــد؛ در همین راســتا محمدباقر قالیباف، رئیس مجلس شورای 
اسلامی و صقــر غباش، رئیس مجلس امــارات متحده عربی با یکدیگر دیدار و گفتگو کردند.

قالیباف در این دیدار تاکید کرد: »امروز مردم لبنان شــامل مســلمانان اعم از شیعیان و اهل 
تســنن، مسیحیان و یهودیان بیش از هر زمان دیگری نیازمند یاری هستند. در حالی شاهد 
وقوع جنایات رژیم صهیونیستی در لبنان هستیم که این رژیم اجازه پرواز برای ارسال کمک 
به لبنان را نیز نمی دهد و این رفتاری کاملًا وحشیانه و غیرانسانی است لذا همه ما کشورهای 

منطقه در این خصوص وظیفه داریم.«قطعنامه ای علیه اسرائیل در نشست IPU صادر شود
محمدباقر قالیباف در ادامه با تولیا اکســون، رئیس دوره ای و تانزانیایی اتحادیه بین المجالس 
جهانی)IPU( دیدار کرد و در این دیدار، خواستار اعلام موضع روشن و شفافی از سوی اعضای 
IPU در ارتباط با نسل کشی رژیم صهیونیستی در غزه و لبنان شد.وی افزود: باید در این زمان 

درباره موضوع فلسطین صحبت کرده و در نهایت به سمت تصویب یک قطعنامه برویم. امروز 
هماهنگی خوبی میان کشــورهای عربی، اسلامی و آسیایی برقرار شده، از این رو با هماهنگی 
شما می توان به سمت تصویب این قطعنامه در نشست این اجلاس برویم.پارلمان های اسلامی 
برای پایان جنایت ها رژیم صهیونیستی تلاش کنندقالیباف، رئیس مجلس شورای اسلامی در 
دیدار با ابراهیم بوغالی، رئیس مجلس ملی نمایندگان الجزایر نیز به آواره شدن مردم فلسطین 
و لبنان اشــاره کرد و گفت: باید تلاش کنیم تا در جلســه اصلی IPU بیانیه ای اثرگذار علیه 
رژیم صهیونیستی به تصویب برسانیم تا کشورها به ویژه کشورهای اسلامی بیش از پیش علیه 
این رژیم متحد شــوند و به اســرائیل بیش از پیش فشار بیاورند.وی تاکید کرد: لازم است ما 
پارلمان های اسلامی تلاش کنیم تا برای پایان این جنایت ها به رژیم صهیونیســتی و آمریکا 
فشــار سیاسی وارد کنیم.اجازه ندهیم پای کشورهای خارجی به منطقه باز شودعلاوه بر این، 
قالیباف در دیدار صاحبه غفاروا، رئیس مجلس جمهوری آذربایجان، گفت: ما باید با دید یک 
موضوع انســانی به فلســطین کمک کنیم. همچنین باید تلاش کنیم تا کمک های مردمی از 
طریق هلال احمر یا ســایر سازمان های بین المللی به لبنان ارسال شود.وی خواستار پیگیری 
برای برگزاری اولین نشست ۳+۳ برای حل موضوعات منطقه شد و اظهار کرد: ما نباید اجازه 
دهیم منطقه محل منازعه قدرت های بزرگ شود، از این رو باید این موضوع را با قدرت پیش 

ببریم و اجازه ندهیم پای کشورهای خارجی از جمله آمریکا، اروپا و ناتو به منطقه باز شود.
من صدای مردم مظلوم و مقتدر لبنان هســتم محمدباقر قالیباف عصر روز دوشنبه )۲۳ مهر 
ماه( در مجمع عمومی اتحادیه بین المجالس جهانی )IPU( نیز ســخنرانی داشــت و در ابتدا 
تاکید کرد: من صدای مردم مظلوم و مقتدر لبنان هســتم؛ مــردمی که مظلومانه هر لحظه 
منتظر حمله ناجوانمردانه جنگنده های آمریکایی هستند اما مقتدرانه و با اراده ای تاریخی در 
شکســت دادن بزرگترین دشمن انسانیت تردید به خود راه نداده اند. حزب الله زنده است و از 
سوی مردم لبنان حمایت می شود. ایران از هر آتش بسی که دولت، مجلس و مقاومت لبنان 
موافقت کنند، حمایت می کند.وی در ادامه به جنایات اسرائیل اشاره کرد و گفت: ما با رژیمی 
روبرو هســتیم که از زنده سوزاندن مردم غیرنظامی در اردوگاه آوارگان ابایی ندارد و می توان 
آن را آمــوزگار همه قاتلان تاریخ خواند. این رژیم در حال تبدیل کردن جنایت به یک عرف 
در روابط خود با دیگر کشــورها است. تداوم رفتارهای تیم فعلی در رژیم صهیونیستی منجر 
به شعله ور شدن منطقه و آغاز بحران های نظامی و امنیتی بی پایان خواهد شد.رئیس مجلس 
شورای اسلامی گفت: ما به کشورهای حامی این رژیم جنایتکار توصیه می کنیم قبل از اینکه 
برای همه از جمله آنها دیر شــود، کمک های نظامی، اقتصادی، اطلاعاتی، سیاسی و رسانه ای 
به اســرائیل را پایان دهند و او را مجبور به پذیرش آتش بس پایدار کنند.کشورهای اسلامی 
از مردم لبنان و فلســطین پشتیبانی کننداهم صحبت های محمدباقر قالیباف، رئیس مجلس 
شورای اسلامی در دیدار نعمان کورتولموش، رئیس مجلس ترکیه نیز محکوم کردن جنایات 
رژیم صهیونیســتی علیه فلسطین و لبنان بود. رئیس مجلس شــورای اسلامی در این دیدار 
گفت: امروز کشورها به ویژه کشــورهای اسلامی باید در سطوح سیاسی و مردمی با یکدیگر 
همکاری کنند و پشتیبانی کافی از مردم لبنان و فلسطین داشته باشند. باید ارسال کمک ها 
به لبنان در اولویت کشــورها باشــد، چرا که مردم جنوب لبنان نیازمند شکل گیری مسیری 
برای دریافت کمک در حوزه اقلام اســاسی هستند جنایات صهیونیست ها ارزش نظامی ندارد 
همچنین قالیباف در دیدار حسن المندلاوی، رئیس موقت مجلس عراق، گفت: دکترین نظامی 

اسرائیل از زمان عملیات طوفان الاقصی فرو ریخته و فلسفه بقای رژیم صهیونیستی زیر سوال 
رفته است. از زمان عملیات طوفان الاقصی تاکنون جنگ شدت یافته اما اسرائیل نتوانسته به 
هیچکدام از اهداف خود دســت یابد. وی تاکید کرد: صهیونیست ها در این مدت کاری انجام 
دادند که هیچ ارزش نظامی ندارد و تنها یک جنایت به تمام معنا است و آن هدف قرار دادن 
گروه های مردمی و ترور دسته جمعی مردم با سلاح های آمریکایی است.رئیس مجلس شورای 
اسلامی در این دیدار هم خواستار ارسال کمک های بشردوستانه به لبنان شد و گفت: ما باید 
به مردم جنوب لبنان به ویژه جمع زیادی که در حال حاضر آواره هستند، کمک کنیم و اقلام 
اســاسی به آنها برسانیم. در جریان ســفری که به بیروت داشتم متوجه شرایط بسیار سخت 
آنها شــدم و این وظیفه ما و همه کشورهای اسلامی را سخت تر می کند.ایران خواستار اخراج 
اســرائیل از اتحادیه بین المجالس جهانی شــد عصر روز دوشنبه )۲۳ مهر ماه(، هیئت ایرانی 
شــرکت کننده در نشســت اتحادیه بین المجالس جهانی )IPU(، در هنگام شروع سخنرانی 
نماینده رژیم صهیونیستی سالن نشست را ترک کرده و خواستار اخراج رژیم صهیونیستی از 
اجلاس شدندهمچنین کشورهای الجزایر، اردن، تونس و ترکیه و پارلمان عربی نیز این سالن 
را به نشــانه اعتراض ترک کردند.در همین حال پس از پایان نطق نماینده رژیم صهیونیستی 
و در پاسخ به ادعاها و اظهارات واهی نماینده این رژیم، منوچهر متکی رئیس شورای اجرایی 
بین المجالس مجلس شورای اسلامی در سخنان کوتاهی، خواستار اخراج این رژیم از نشست 
بین المجالس جهانی شد و گفت: با جنایاتی که در لبنان و فلسطین شاهد هستیم، نباید به 
هیئت رژیم صهیونیستی وقت صحبت داده شود و آن ها باید از IPU اخراج شوند.متکی افزود: 
تروریست های اســرائیلی را از این اجلاس بیرون کنید و ان شاءالله پس از پیروزی مقاومت بر 
رژیم صهیونیستی، باید سران این رژیم و فرماندهان نظامی و خلبانان کودک کش را در دادگاه 
نورنبــرگ محاکمه و مجازات کنند. ما از آتش بس و صلح پایــدار حمایت می کنیم قالیباف 
در دیدار رئیس مجلس زیمبابوه، گفت: شــرایط ایــن روزهای منطقه به ویژه غزه و بیروت 
بحرانی تر از گذشته است. امروز شاهدیم جنایات رژیم صهیونیستی به جایی رسیده که زنان 
و کودکان آواره را که در چادرها به سر می بردند، به راحتی و زنده زنده در آتش می سوزاند، 
لــذا دولت ها، پارلمان ها و ملت هــا باید بیش از پیش تلاش کنند تــا در برابر جنایت های 
ســبوعانه رژیم صهیونیستی ایســتاده و از همه ظرفیت های بین المللی برای برقراری آتش 
بس پایدار استفاده کنیم.رئیس مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه ما از آتش بس و صلح 
پایــدار حمایت می کنیم، گفت: ما از هــر تصمیمی که دولت و ملت لبنان و جبهه مقاومت 
در این کشور بگیرند، حمایت خواهیم کرد.علاوه بر رئیس مجلس، دیگر نمایندگان مجلس 
ایران در IPU نیز در جلســات و ســخنرانی های خود، محور اصلی را روی حمایت از مردم 
فلســطین و لبنان گذاشــتند و خواستار ایســتادگی جهانیان در برابر رژیم غاصب و تا بن 
دندان مســلح صهیونیستی شــدند. رژیم صهیونیســتی از عضویت در IPU اخراج شود در 
همین راســتا حجت الاسلام سید محمود نبویان، در سخنرانی خود در کمیته دائمی صلح و 
امنیت بین المللی IPU، ابتدا بر این نکته تاکید کرد که برنامه هسته ای ایران کاملًا صلح آمیز 
و در راســتای کلیه حقوق مشروع ذیل معاهده NPT است.عضو مجلس شورای اسلامی در 
اتحادیه بین المجالس جهانی در ادامه، گفت: رژیم اســرائیل برای تســلط بر منابع طبیعی 
منطقه غرب آسیا، با بهره گیری از کمک های بی شائبه بازیگران مسئولیت ناپذیر مانند ایالات 
متحده آمریکا، ماشین کشــتار بی وقفه خود را در سرزمین های فلسطین اشغالی و لبنان به 
کار گرفته تا اثری از زندگی و شــرایط حیات انسانی در این منطقه مهم جهان باقی نماند.

وی با بیان اینکه این رژیم اشــغالگر با جنایت علیه بشــریت در فلســطین و لبنان درصدد 
اســت تا ســرزمین های منطقه را از ساکنان بومی آن پاکســازی کند، ادامه داد: پیشنهاد 
می شــود به عنوان اولین اقدام عملی، رژیم اسرائیل که توسط دیوان بین المللی دادگستری 
محاکمه شده، از عضویت در IPU اخراج و به عنوان جنایتکار جنگی محاکمه شود.استفاده 
از سلاح های مبتنی بر هوش مصنوعی برای کشــتار زنان و دختران همچنین الهام آزاد در 
سی و هشــتمین نشست مجمع زنان اتحادیه بین المجالس جهانی با موضوع »ارتقا و حفظ 
حقــوق زنان و دختران و صلح پایدار و تأمین عدالت با تاکید بر هوش مصنوعی«، گفت: در 
شــرایطی که ما از مشارکت بیشتر زنان در هوش مصنوعی صحبت می کنیم، رژیم اشغالگر 
و نســل کش اســرائیل، از سلاح های مبتنی بر هوش مصنوعی برای کشتار زنان و دختران 

استفاده می کند.
 وی افــزود: جمهوری اسلامی ایران در قوی تریــن لحن این رفتارها را محکوم می کند و از 
ســایر کشورها نیز می خواهد این محکومیت را انجام دهند؛ جمهوری اسلامی ایران اهمیت 
بسیاری برای موضوع حقوق زنان و فراهم کردن فرصت های برابر برای زنان و دختران قائل 
است. همچنین الهام آزاد در نشست »مجمع نمایندگان زن اتحادیه بین المجالس جهانی«، 
توقف هر چه ســریع تر ماشین ویرانگر جنگی رژیم صهیونیســتی اسرائیل، ایجاد آتش بس 
فــوری و مؤثر، جبــران غرامت برای قربانیان و پایان اشــغال گری برای برقراری آرامش در 
منطقه را نیازی فوری دانست. به این ترتیب و همان طور که رئیس مجلس شورای اسلامی 
اعلام کــرده بود که پیام مظلومیــت مردم غزه و لبنان را به ژنو خواهد برد، هیئت پارلمانی 
ایران توانست به خوبی از ظرفیت اجلاس اتحادیه بین المجالس جهانی برای حمایت از غزه 
و لبنان اســتفاده کند و نمایندگان ایران در این اجلاس به واقع صدای ملل مظلوم منطقه 
بودند و از ســوی دیگر، با واکاوی جنایات و وحشی گری های رژیم صهیونیســتی، این رژیم 

را بی آبروتر از قبل کردند.

وزیر امــور خارجه در دیدار با همتای اردنی بر ضرورت 
اقدام جمعی کشــورهای منطقه بــرای متوقف کردن 
ماشیــن جنگی رژیم اســرائیل تاکیــد کرد.به گزارش 
خبرگزاری مهــر، سیدعباس عراقچی وزیر امور خارجه 
کشورمان که در دور جدید دیپلماسی فشرده منطقه ای 
طی دو هفته اخیر، به اردن ســفر کرده است، در دیدار 
با ایمن الصفدی معاون نخســت وزیــر و وزیر خارجه 
پادشــاهی اردن، موضوعــات مورد علاقــه طرفین در 
روابــط دوجانبه و تحولات جــاری منطقه مورد تبادل 
نظر و مشــورت قرار گرفت.عراقــچی ضمن مروری بر 
وضعیــت بحــرانی منطقه در نتیجه تداوم نســل کشی 
رژیــم صهیونیســتی در غزه و تهاجم گســترده آن به 
لبنان، بر ضرورت اقدام جمعی کشــورهای منطقه برای 
متوقف کردن ماشین جنگی رژیم اشغالگر و جلوگیری 
از گســترش دامنه جنگ و حراســت از ثبات و امنیت 
منطقه در راســتای منافع ملت های منطقه تاکید کرد.

ایمن الصفدی وزیر خارجه اردن نیز با ابراز نگرانی شدید 
از وخامت شرایط امنیتی منطقه، موضع کشورش مبنی 
بر ضرورت پایان دادن به کشتار مردم بی گناه فلسطین 
و لبنــان و نیز توقف تجــاوزات علیه لبنان و جلوگیری 
از بی ثباتی بیشــتر در منطقــه را مورد تاکید قرار داد. 
طرفین همچنین بر اهمیت بسیج کشــورهای منطقه و 
جامعه جهانی جهــت کمک به آوارگان در غزه و لبنان 

و سوریه تاکید کردند.

سخنگوی وزارت امور خارجه گفت: اطمینان رژیم صهیونیستی از »بی کیفرمانی« عامل اصلی جنایات در غزه و لبنان است.
به گزارش خبرگزاری مهر، اسماعیل بقایی سخنگوی وزارت امور خارجه جنایت وحشیانه رژیم صهیونیستی در حمله به بیمارستان شهدای 
الاقصی در مرکز غزه با بمب های آتش زا که موجب آتش سوزی مهیب و شهید و زخمی شدن تعداد زیادی از مردم بیگناه شد را نمونه کامل 
جنایت جنگی و جزئی از طرح نسل کشی فلسطینیان توصیف و به شدت محکوم کرد.سخنگوی وزارت امور خارجه با یادآوری ممنوعیت تعرض 

به اماکن و اهداف غیرنظامی، به ویژه بیمارستان ها و مراکز درمانی-امدادی، طبق حقوق بین الملل، حملات مکرر و عامدانه رژیم صهیونیستی علیه بیمارستان ها و کشتار بیماران و مجروحان و 
پزشکان و کارکنان مراکز درمانی و بهداشتی را به تنهایی برای تعقیب کیفری و محاکمه سران رژیم به جرم ارتکاب جنایات جنگی کافی دانست.بقایی همچنین با ابراز تأسف شدید نسبت به 
ممانعت حامیان این رژیم خصوصاً آمریکا و انگلیس از هرگونه اقدام بین المللی، از جمله توسط دیوان بین المللی کیفری، برای پاسخگو کردن سران رژیم، اطمینان از بی کیفرمانی را یکی از 

عوامل اصلی جری شدن اسرائیل و ادامه جنایات آن در غزه و لبنان دانست و مسئولیت اخلاقی و بین المللی حامیان رژیم را مورد تاکید قرار داد.

وزیــر ارتباطات و فناوری اطلاعات درباره وضعیت سرعت اینترنت کشور، گفت: این وضعیت مقداری به شرایط منطقه و وضعیت سایبری 
بازمی گردد و طبیعتاً گزارش دقیق و کارشناسی آن را هفته آینده با آمار و ارقام به خبرنگاران اعلام می کنیم.به گزارش ایسنا، ستار هاشمی 
در حاشیه جلسه امروز هیئت دولت در جمع خبرنگاران اظهار کرد: هفته آینده جلسه ای با حضور خبرنگاران برگزار خواهیم کرد و درباره 
تمامی موضوعات مرتبط با وزارت ارتباطات از خدمات پست تا شبکه  اینترنت با آنان گفت وگو خواهیم کرد.وی درباره وضعیت سرعت اینترنت 
کشور، گفت: این وضعیت مقداری به شرایط منطقه و وضعیت سایبری بازمی گردد و طبیعتاً گزارش دقیق و کارشناسی آن را هفته آینده با آمار و ارقام به خبرنگاران اعلام می کنیم.وی درباره 
وضعیت بررسی لایحه حفظ حریم خصوصی کاربران در مجلس، اظهار کرد: این لایحه از صحن به کمیسیون  بازگشته و در کمیسیون در حال بررسی و نهایی شدن است. امیدوارم در آینده 

نزدیک جمع بندی شود.

در حاشیه جلسه دولت

هاشمی: کیفیت فعلی سرعت اینترنت به وضعیت منطقه 
بازمی گردد

بقائی:

اطمینان رژیم اسرائیل از »بی کیفرمانی« عامل اصلی جنایات در 
غزه است

مهر گزارش می دهد؛

صهیونیست ها زیر ضربات دیپلماسی پارلمانی ایران در ژنو

در دیدار با وزیر خارجه اردن؛
عراقچی: اقدام جمعی برای توقف ماشین جنگی رژیم اسرائیل ضروری است

بقایی:

دیپلماسی ایران برای صلح و ثبات 
منطقه ادامه دارد

با  رایزنی ها  ادامه  در  عراقچی  گفت:  خارجه  امور  وزارت  سخنگوی 
کشورهای منطقه به اردن و مصر و ترکیه سفر خواهد کرد.به گزارش 
خارجه  امور  وزارت  سخنگوی  بقایی،  اسماعیل  مهر،  خبرگزاری 
کشورمان با انتشار مطلبی در فضای مجازی نوشت: عراقچی وزیر امور 
نسل  توقف  منظور  به  منطقه  با کشورهای  رایزنی ها  ادامه  در  خارجه 
کرد خواهد  سفر  ترکیه  و  مصر  و  اردن  به  جنایت،  و  جنگ  کشی، 
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گزیده خبرگزیده خبر توسعه ۳۶ هزار متری شهرآفتاب در انتظار ۱۵۰۰ میلیاردی
توسعه ۳۶ هزار متری شهرآفتاب در انتظار ۱۵۰۰ میلیاردی
توسعه ۳۶ هزار متری شهرآفتاب در انتظار ۱۵۰۰ میلیاردی

مدیرعامــل نمایشــگاه آفتاب در مورد آخرین وضعیت ســاخت 
سالن های جدید نمایشگاه شهرآفتاب توضیحاتی ارایه کرد.عباس 
تقدسی نژاد در گفت وگو با ایسنا، در مورد روند ساخت سالن های 
جدید شــهرآفتاب با بیان اینکه قرارداد برای سال ۱۴۰۲ بوده  و 
در حال حاضر فونداسیون ســاخت چهار سالن انجام شده و یک 
ســالن در مرحله ساخت سقف و ساختمان دیگر در مرحله نصب 
ســتون ها اســت گفت: از آنجایی که در بودجه ۱۴۰۳ اعتباری 
برای ســاخت وساز  در نظر گرفته نشده است از ابتدای سالجاری 
پیگیر کسب بودجه هســتیم. وی با بیان اینکه با در نظر گرفتن 
اعتبار برای ساخت سالن های جدید می توانیم کار را ادامه دهیم 
گفت: اگر  قولی که شــورا و شهرداری دادند رخ دهد؛ کار ساخت 
و توســعه ســالن های جدید ادامه می یابد و تا پایان ســالجاری 
۳۶ هزار متر فضای نمایشــگاهی مسقف به مجموعه شهرآفتاب 
اضافه خواهد شد. مدیرعامل نمایشــگاه آفتاب با تاکید بر اینکه 
پیگیر تامین اعتبار توسعه هستیم چراکه عمده بودجه سالجاری 
نمایشگاه در حوزه نگهداشت است گفت: در سال ۱۴۰۲ اعتباری 
در نظر گرفته شده بود که به دلیل تاخیرات ومشکلات قرادادی، 

پیمانکار کار را با سرعت ادامه نداد این امر به سال ۱۴۰۳ موکول 
شــد و با اینکه پیمانکار تعهــد دارد اما به دلیل فاقد اعتبار بودن 
توســعه؛ نمی توان قرارداد را تمدید کرد و از اوایل ســال پیگیر 

تمدید قراداد هستیم.
تقدسی نژاد بــا بیان اینکه دی ماه به بودجه شــهرداری تهران 
متمــم می خورد و امید اســت که متمم بودجــه اعتباری برای 
ساخت ســالنها در نظر گرفته شــود گفت: برای تکمیل ۱۵۰۰ 
میلیارد تومان اعتبار لازم است و شورای شهر نیز قول داده است 
تا مساله حل شود. وی با بیان اینکه ۸۲ هزار متر فضای مجموعه 
تجارت جهانی یک اســت که پوشــش دهنده فاز یک نمایشگاه 
اســت یعنی اگر نمایشگاه ها بخواهد به شهرآفتاب منتقل شود با 
الحاق مجموعه تجارت جهانی، مشــکلی بابت تامین فضا نداریم 
گفت: اما از آنجایی که برخی دوســتان بهانه می آورند که این دو 
بخش از هم جدا است برای اینکه سالنها به هم پیوستگی داشته 
باشد این مجموعه را می سازیم اما اگر همین امروز هم بخواهیم 
نمایشگاه های بالای ۱۰۰ هزار متر در شهرآفتاب برگزار شود، ۳۵ 
هزار متر ســالن داریم و ۸۲ هزار متر نیز مجموعه تجارت جهانی 

است و توانایی برگزاری نمایشگاه ها هستیم.

همکاری دوجانبه ایران 
و افغانستان برای توسعه 

انرژی
با توجه به روند جهانی حرکت به ســمت انرژی های تجدیدپذیر 
و کاهش وابســتگی به ســوخت های فسیلی، انــرژی بادی یکی 
از بهتریــن گزینه ها بــرای تولید انرژی پاک و پایدار محســوب 
می شود. ایران و افغانســتان به دلیل موقعیت جغرافیایی، به ویژه 
در مناطق مرزی، از پتانسیل های بادی بسیار بالایی برخوردارند و 
همکاری بین این دو کشور در زمینه توسعه انرژی بادی، می تواند 
به بهبود زیرســاخت های انرژی هر دو کشــور و افزایش امنیت 
انرژی منطقه کمک کند.به گزارش ایســنا، ایــران از نظر انرژی 
بــادی دارای پتانسیل های قابل توجهی اســت. برخی از مناطق 
در ایران شرایط مناســبی برای احداث نیروگاه های بادی دارند؛ 
اســتان های سیســتان و بلوچستان و خراســان جنوبی به  دلیل 
وزش بادهای مداوم و پایدار، یکی از مناطق کلیدی برای توســعه 
انرژی بادی هستند. در این مناطق، بادهای ۱۲۰ روزه سیستان، 
یــکی از معروف ترین تونل های بــادی در جهان، پتانسیل بالایی 
برای بهره برداری دارد. شــدت و تــداوم این بادها در این نواحی، 
شرایط ایده آلی را برای نصب توربین های بادی فراهم کرده است.

اســتان های آذربایجان شــرقی و غربی به دلیل وجود تونل های 
بــادی و جریان های جوی مداوم، دیگر نقاط مســتعد ایران برای 
توســعه انرژی بادی هســتند. وزش بادهای قوی در این مناطق، 
امــکان تولید پایدار انرژی برق بــادی را در مقیاس بزرگ فراهم 
می کند. مناطق ســاحلی جنوب ایران نیز بــه دلیل جریان های 
بادی حاصل از اختلاف فشــار میان خشــکی و دریا نیز پتانسیل 
بالایی برای احداث نیروگاه های بادی دارند.افغانستان نیز به ویژه 
در مناطــق مرزی با ایران و ترکمنســتان، دارای تونل های بادی 
بسیار مناســبی اســت. ولایات غربی افغانستان )هرات و فراه( به 
دلیل وزش بادهــای مداوم و نزدیکی به مرز ایــران، گزینه های 
خوبی برای احداث نیروگاه های بادی محسوب می شوند. بادهای 

قوی و پایــدار در این نواحی، نه تنها می توانــد نیازهای داخلی 
افغانستان را برآورده کند، بلکه امکان صادرات برق به کشورهای 
همســایه را نیز فراهم می آورد.برخی از مناطق مرکزی افغانستان 
مانند بامیان و مناطقی در شــمال این کشور، به دلیل ارتفاعات 
بلند و وزش بادهای پایدار، دارای پتانسیل بادی مناســبی برای 
تولید برق هســتند. این مناطق کمتر توسعه یافته بوده و نیازمند 
ســرمایه گذاری های زیرســاختی هســتند.فرصت های همکاری 
بین ایران و افغانســتان با توجه به این که هر دو کشــور ایران و 
افغانســتان از پتانسیل های بادی قابل توجهی برخوردار هستند، 
همکاری های دوجانبــه در این زمینه می تواند بسیار ســودمند 
باشــد. بر اســاس اظهارات مصطفی رجبی مشهدی - مدیرعامل 
شــرکت توانیر، ایران آمادگی خود را برای توســعه همکاری های 
بادی با افغانســتان اعلام کرده و با توجه به وجود تونل های بادی 
منحصر به فرد برای احداث نیروگاه های بادی در مرز دو کشــور، 
دو طرف به توســعه همکاری ها در بخــش انرژی بادی علاقه مند 
هســتند، برنامه ریزی برای توسعه احداث خطوط انتقال ارتباطی 
با سرمایه گذاری شرکت های توانمند و فعال داخلی و خارجی نیز 
صورت گرفته اســت.به گفته وی در حال حاضر تمامی مطالبات 
کشورمان با افغانستان تسویه و صورتحساب های برق صادراتی به 
موقع پرداخت می شــود.مناطق مرزی ایران و افغانستان، به دلیل 
وزش بادهای مداوم، مکان های مناسبی برای احداث نیروگاه های 
بادی مشترک هستند. این نیروگاه ها می توانند به صورت مشترک 
مدیریت شــوند و برق تولیدی به صورت متوازن بین دو کشــور 
توزیع شــود. ایران نیز با داشتن شــرکت های توانمند در زمینه 
انــرژی، می تواند با همکاری شــرکت های داخــلی و خارجی، به 
ســرمایه گذاری در پروژه های انرژی بادی در افغانســتان کمک 
کند. این همکاری ها می تواند به توســعه زیرساخت های انرژی در 
افغانستان و همچنین گسترش بازارهای انرژی ایران منجر شود.

یکی از مهم ترین موارد در همکاری های دو کشور، توسعه خطوط 
انتقال برق بین ایران و افغانســتان اســت. با احداث نیروگاه های 
بادی در مرز دو کشــور، نیاز به زیرســاخت های انتقال برق بیش 
از پیش احساس می شــود. خطوط انتقال ارتباطی می تواند برق 
تولیدی از این نیروگاه ها را به نقاط مختلف دو کشور منتقل کند.

از مزایــای این همکاری می توان به تامیــن انرژی پایدار، کاهش 
وابستگی به سوخت های فسیلی و افزایش امنیت انرژی در منطقه 

اشــاره کرد، احداث نیروگاه های بادی مشترک می تواند به تامین 
انرژی پایدار برای هر دو کشــور کمک کند و نیاز به سوخت های 
فسیــلی را کاهش دهد، همچنین با توجــه به اینکه انرژی بادی 
یــکی از منابــع تجدیدپذیر اســت، همکاری در ایــن زمینه به 
کاهش وابســتگی به منابع محدود و آلاینده سوخت های فسیلی 
کمک خواهد کرد. همچنین با توســعه نیروگاه های بادی و ایجاد 
زیرساخت های انتقال برق، امنیت انرژی در منطقه افزایش یافته 
و وابســتگی به منابع انرژی خارجی کاهش می یابد. البته باید به 
این موضوع نیز توجه کرد که احداث نیروگاه های بادی و توســعه 
زیرســاخت های لازم نیازمند سرمایه گذاری های قابل توجه است 
که ممکن است برای هر دو کشور چالش برانگیز باشد. علاوه بر این 
برای بهره برداری از پتانسیل های بادی، زیرســاخت های مناسب 

بــرای انتقال بــرق از نیروگاه ها به نقاط مصــرف نیاز بوده که 
ایــن موضــوع نیازمند هماهنگی های بیشــتر بین دو کشــور 
اســت.پتانسیل های انرژی بادی در ایران و افغانستان، فرصتی 
طلایی برای توســعه پایدار انرژی در منطقه است. با توجه به 
وجود تونل های بادی مشترک و سابقه همکاری های دو کشور 
در حــوزه تبادل بــرق، احداث نیروگاه های بــادی در مرز دو 
کشــور نه تنها به بهبود وضعیت انرژی کمک خواهد کرد، بلکه 
می تواند گامی موثر در جهت تقویت روابط اقتصادی و سیاسی 
دو کشــور نیز باشــد. علاوه بر این، همکاری های دوجانبه در 
این زمینه می تواند به توســعه روابط اقتصادی و سیاسی بین 
ایران و افغانســتان منجر شــود و امنیت انــرژی در منطقه را 

افزایش دهد.

مرکز اطلاعات و رسانه های فرهنگی 
بریکس افتتاح شد

مرکــز اطلاعات و رســانه های فرهنگی بریکس پلاس در مســکو و پیش از اجلاس 
بریکس در هفته آینده آغاز به کار کرد.به گزارش ایســنا، ماریا زاخارووا، ســخنگوی 
وزارت خارجه روسیه، ژانا تولســتیکوا، مدیرکل تلویزیــون بریکس، پاول کوزمین، 
مدیر کل کتابخانه ادبیات خارجی، پاول کوزمین و همچنین نمایندگان کشــورها و 
رسانه های مختلف در این افتتاحیه حضور داشتند.زاخارووا طی سخنانی در افتتاحیه 
این مرکز که هدف آن ترویج گفت وگو و همکاری جهانی در حوزه های بشردوستانه 
و فرهنگی، فرهنگ، رســانه های جمعی، علم و آموزش است، تاسیس آن را »گامی 
در جهت توســعه همکاری های بشردوستانه بین کشــورهای بریکس و فراتر از آن« 
خواند.وی با اشــاره به اینکه یکی از وظایف این رســانه مقابله با اخبار جعلی است، 
ابــراز امیدواری کرد به یکپارچگی فرهنگ ها و ارائه اطلاعات موثق به جامعه جهانی 
کمک کند.کوزمین اظهار کرد رویدادهای آتی در مرکز بر یافتن و برجســته کردن 
ویژگی های مشــترکی که ســنت ها و فرهنگ های اعضای بریکس را متحد می کند، 
متمرکز خواهد شد.طبق اعلام بیزنس، او گفت این رسانه پاسخی موثر به تلاش های 
مداوم برای ایجاد تفرقه و فشار به کشورهای درگیر در سراسر جهان از طریق اخبار 

جعلی و اطلاعات نادرست خواهد بود.

آخرین وضعیت بازار رمزارزها در جهان

رالی بیت کوین آغاز شد؟

بیت کوین به بالاترین میزان قیمت خود از ماه جولای رسیده اســت.به گزارش 
ایســنا، بزرگترین ارزهای دیجیتال جهان به رشــد خود ادامــه دادند و قیمت 
بیت کوین به بالاترین ســطح خــود از اواخر جولای رسیــد و از مرز  ۶۷ هزار 
دلار گذشت.به نظر می رسد دســتاوردهای اخیر در بازار توکن های دیجیتال بر 
اساس چشم انداز انتخابات ریاســت جمهوری ایالات متحده است.مارکت نوشت، 
بیت کوین در ســاعت ۹:۵۸ به وقت شــرقی با ۲.۴۴ درصد افزایش به ۶۷ هزار 
و ۷۰۸.۴۰ دلار رسیــد و اتریوم ۱.۶۵ درصد رشــد کــرد و در ۲۶۷۰.۸۰ دلار 
قــرار گرفت.مجموع ارزش بازار جهانی ارزهــای دیجیتال در حال حاضر ۲.۳۱ 
تریلیــون دلار برآورد می شــود که این رقم نســبت به روز قبــل  ۱.۲۹ درصد 
بیشــتر شده اســت. در حال حاضر ۵۷.۷۰ درصد کل بازار ارزهای دیجیتال در 
اختیار بیت کوین اســت که ۰.۶۹ درصد افزایش روزانه را ثبت کرده است.حجم 
کل بازار ارزهای دیجیتال در ۲۴ ســاعت گذشــته ۱۰۷.۳۱ میلیارد دلار است 
که ۱۹.۲۲ درصد افزایش داشــته است. حجم کل در امور مالی غیر متمرکز در 
حال حاضر ۵.۸۸ میلیارد دلار اســت که  ۵.۴۸ درصد از کل حجم ۲۴ ســاعته 
بازار ارزهای دیجیتال  بوده و حجم تمام سکه های پایدار اکنون ۹۸.۴۵ میلیارد 
دلار اســت که ۹۱.۷۴ درصد از کل حجم ۲۴ ســاعته بازار ارزهای دیجیتال را 

تشکیل می دهد.

رئیس سازمان بورس خبر داد

رایزنی برای عرضه خودروهای 
داخلی و خارجی در بورس کالا

رئیس ســازمان بورس و اوراق بهادار گفت: بورس کالا در چند ســال اخیر با رشد قابل 
قبولی مواجه شده و حجم معاملات سالانه این بورس از ۱۵۰ میلیون تن فراتر رفته است 
اما این کافی نیست و بورس کالا می تواند میزبان محصولات مختلف کالایی در حوزه های 
مختلف تولیدی کشــاورزی و صنعتی باشد که در این صورت کل اقتصاد ایران از منافع 
این اتفاق بهره مند خواهد شد.به گزارش ایسنا، حجت اله صیدی در جریان بازدید از بورس 
کالای ایران و نخســتین خزانه طلای بازار سرمایه، اعلام کرد: یکی از رسالت های اصلی 
بورس کالا، حذف واســطه های غیرضروری در بازارهاســت، به هر میزان مبادلات کالاها 
در بســتر بورس کالا انجام شــود، نقش این واسطه ها در بازارها نیز کم رنگ تر می شود. از 
این رو طبیعی اســت که همواره بورس کالا مخالفان و منتقدانی سرسخت در حوزه های 
مختلف داشته باشد، ریشه این مخالفت ها به همان واسطه ها بازمی گردد.وی افزود: »هزینه 
مبادله« یک مبحث مهم در اقتصاد است، بورس کالا می تواند به کاهش هزینه های مبادله 
کمک کند. وقتی یک خودرو در کارخانه ۵۰۰ میلیون تومان به فروش می رسد اما همان 
خودرو در بازار و برای مصرف کننده ۸۰۰ میلیون تومان تمام می شود، یعنی با یک هزینه 
واسطه گری و نه هزینه معاملاتی مواجه هستیم؛ این جا کارکرد بورس کالا می تواند کمک 
کننده باشد تا تولیدکننده و مصرف کننده با یک قیمت منصفانه محصول را مبادله کنند.

رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار تاکید کرد: با جدیت به دنبال عرضه خودروهای صفر 
کیلومتر داخلی و وارداتی در بورس کالا هستیم و در این خصوص رایزنی هایی نیز صورت 
گرفته اســت.صیدی بر موضوع تقویت زیرساخت های بورس کالا تأکید کرد و گفت: باید 
بورس کالا را از طریق ارتقای زیرســاخت های معاملاتی و متنوع سازی ابزارهای معاملاتی 
توسعه دهیم به گونه ای که حجم مبادلات این بورس به چند برابر وضع فعلی برسد. وی 
در پایان گفت: چشم انداز روشنی را پیش روی بورس کالای ایران می بینیم؛ به گونه ای که 
کل اقتصاد می تواند از مزایای این بورس در حوزه معاملات کالاها و کشف قیمت منصفانه 
در کنار ابزارهای مالی کارآمد بهره مند شود. در این بازدید، سیدجواد جهرمی - مدیرعامل 
بورس کالای ایران - نیز گزارشی از عملکرد این بازار و برنامه های پیش رو برای توســعه 

آن ارائه داد.

نایب رئیس کمیسیون حمل و نقل، ترانزیت و لجستیک اتاق بازرگانی ایران با بیان 
اینکه مسائل سیاسی بر صدور روادید برای کامیون ها تاثیر مستقیم دارد، گفت: با 
توجه به مدیریت جدید شکل گرفته، عمل به تعهدات و پرداخت های انجام شده 
از ســوی ایران، COB قول داده که جلوی لغو عضویت ایران را بگیرد و در آینده 
نزدیک تعلیق را هم حذف می کنند.فاطمه قنبرپور در گفت وگو با ایســنا، با بیان 
اینکه از جمله مقررات COB )شورای بیمه سبز کمیسیون اقتصادی سازمان ملل 
که مرکز بیمه شــخص ثالث برای کامیون های حمل و نقل بین المللی( این است 
که یک شــرکت خصوصی و غیرسیاسی مسئولیت پرداخت بیمه را داشته باشد، 
گفت: این نهاد در شــرایط تحریم با اغماض با ایران رفتار کرد و این مســئولیت 
به عهده بیمه مرکزی و بیمه ایران بود. اما به دلیل عدم پاســخگویی به نامه های 
COB، عــدم پرداخت خســارت ها و کوتاهی در مذاکرات، ایران از ابتدای ســال 
۲۰۲۴ از بیمه ســبز تعلیق شد.  وی افزود: با جلســاتی که برگزار کردیم، بیمه 
اتکایی برای این موضوع متشــکل از چند بیمه تشکیل شد، اما چون سایه بیمه 
مرکزی هنوز روی آن بود نمی توانست از موضوع دولتی بودن خارج شوند و تقریبا 
غیر فعال بود. در نهایت از چند هفته قبل با تغییر مدیریت آن، ساز و کار جدید 
تشکیل و به بیمه سبز اعلام شد. در نهایت مقرر شده بحث تمدید تعلیق ایران از 
بیمه سبز مطرح نشود و در جلسات بعدی مجددا این موضوع مطرح شود.به گفته 

نایب رئیس کمیسیون حمل و نقل، ترانزیت و لجســتیک اتاق بازرگانی ایران، با 
توجه به مدیریت جدید شکل گرفته، عمل به تعهدات و پرداخت های انجام شده 
از ســوی ایران، COB قول داده که جلوی لغو عضویت ایران را بگیرد و در آینده 
نزدیــک تعلیق را هم حذف می کنند.وی در ادامه با بیان اینکه شــرایط سیاسی 
منطقه، دریافت روادید را برای کامیون های ایرانی در اروپا با مشکل مواجه کرده، 
تصریح کرد: البته برای مدتی دریافت روادید تســهیل شده بود و رومانی، لیتوانی 
اتریــش، آلمان و غیره راحت تر به راننده های ایــرانی روادید می دادند. اما بعد از 
حملات اخیر دوباره با مشــکل صدور ویزا مواجه هستیم. در اصل مسائل سیاسی 
بر صدور روادید برای کامیون ها تاثیر مستقیم دارد.گفتنی است شورای بیمه سبز 
کمیسیون اقتصادی سازمان ملل به دلیل تبعات ناشی از تحریم درباره دریافت و 
پرداخت خسارات کامیون های تحت پوشش بیمه سبز جهانی از طریق شبکه های 
بانکی و همچنیــن مقررات بازدارنده اتحادیه اروپا و مشــکلات ارتباطی با بیمه 
مرکزی ایران، امکان اســتفاده از بیمه ســبز برای بیمه مرکــزی ایران از ابتدای 
ســال ۲۰۲۴ را تعلیق کرده اســت. اگر ایران نتواند از تعلیق شــورای بیمه سبز 
خارج شــود، مجبور است بیمه را از دیگر کشورهای عضو خریداری کند که طبق 
برآوردهای انجام شــده این اقدام اضافه حتی تا چهار برابر، هزینه های حمل ونقل 

را افزایش خواهد داد. 

یکی از شرکت های فناور فعال در حوزه دندانپزشکی، با استفاده از نانوذرات هیدروکسی آپاتیت و ترکیبات طبیعی، خمیر دندانی برای دندان های 
حســاس تولید کرده اســت.به گزارش ایســنا، دندان ها به وسیله لایه ای به نام مینا که روی عاج قرار گرفته، پوشیده شده اند و در صورت آسیب 
دیدگی این بخش، دندان حســاس می شود. در اغلب اوقات این حســاسیت در ناحیه ای که تاج دندان به لثه اتصال پیدا می کند، اتفاق می افتد. 
افرادی که دارای دندان های حســاس هستند، باید حتما از خمیر دندان های مخصوص استفاده کنند تا حساسیت آنها کاهش یابد.در این راستا 
یکی از شرکت های نوپا با پشتوانه طرح های متنوع تحقیقاتی در حوزه دهان و دندان در مراکز تحقیقاتی مواد دندانی و سلامت دهان و با هدف فرمولاسیون تخصصی محصولات دهان و 
دندان نظیر خمیردندان، دهانشویه و تولید گلس آیونومر فعالیت خود را آغاز کرده است.یکی از محصولات تخصصی فرموله شده در این مجموعه، خمیردندان تخصصی با فرمولاسیونی 
نوین برپایه مشتقات طبیعی نظیر عصاره های گیاهی است که عاری از ترکیبات شیمیایی بوده و از ترکیبات ارزشمند پروبیوتیک دهانی و نیز نانوساختار هیدروکسی آپاتیت بهره می برد. 
ترکیباتی که در این خمیردندان استفاده شده است، کمک شایانی به کنترل بار میکروبی و سلامت دهان، استحکام مینای دندان، جلوگیری از ایجاد پلاک بر روی دندان و کاهش حساسیت 
آن خواهد کرد.به نقل از ستاد نانو، پیشگیری از سرطان دهان و کمک به درمان کاندیدیازیس، پیشگیری از ایجاد پلاک بر روی دندان و کمک به رفع بوی بد دهان، کاهش حساسیت و 

جلوگیری از پوسیدگی و تخریب دندان از ویژگی های این محصول است.

وزیر نفت گفت: پالایشگاه غیردولتی در شهرک صنعتی شوشتر به احتمال زیاد بر اثر قصور عامل انسانی آتش گرفت.به گزارش ایسنا، محسن 
پاک نژاد در حاشیه جلسه هیئت دولت در جمع خبرنگاران، گفت: در جلسه امروز هیئت وزیران مباحث عمومی مربوط به بودجه و روابط 
مالی شرکت ملی نفت با دولت مطرح شد. نقش حمایتی رئیس جمهور و سایر اعضا در ارتباط با موضوع نفت همچنان باقی ماند.وی با اشاره 

به حادثه شوشتر، گفت: پالایشگاهی غیردولتی در شهرک صنعتی شوشتر با مجوز بهره برداری از وزارت صمت، دچار حادثه شد. اتفاق افتاده در این پالایشگاه شاید ناشی از قصور راننده 
تانکر بود. راننده هنگام بارگیری باید اصولی را رعایت می کرد که نکرد، البته حادثه به سرعت مهار شد. آخرین آمار تعداد تلفات و خسارت را ندارم.وزیر نفت گفت: متاسفانه در حوادث این 
چنینی معمولا نیروی انسانی نقش دارد. پاک نژاد با اشاره به تمهیدات وزارت نفت برای گازرسانی به مناطق شمال شرق کشور، گفت: با راهکارهایی شامل افزایش تولید در مناطق مستعد 

و تسهیل فرآیند انتقال گاز از مناطق تولید کننده به مناطقی مثل شمال شرق کشور تلاش داریم زمستان را با کمترین چالش پشت سر بذاریم.

تولید خمیردندان پروبیوتیک نانویی برای دندان های 
حساس

در حاشیه جلسه دولت

وزیر نفت: حادثه پالایشگاه شوشتر احتمالا ناشی از 
قصور عامل انسانی است

نایب رئیس کمیسیون ترانزیت اتاق بازرگانی ایران تشریح کرد

تاثیر مسائل سیاسی بر صدور روادید کامیون داران
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قائم مقام بنیاد ملی نخبگان گفت: در نامه ای به شورای پول و اعتبار 
پیشــنهاد دادم مبلغ وام ودیعه مســکن به یک میلیارد تومان و وام 
خرید مســکن نیز به ۳ میلیارد تومان افزایش یابد.سید سلمان سید 
افقهی در گفت وگو با خبرنگار مهر، درباره آخرین وضعیت وام خرید 
و ودیعه مســکن نخبگان اظهار کرد: در حال حاضر وام خرید مسکن 
نخبگان یک میلیارد تومان و وام ودیعه مســکن ۳۰۰ میلیون تومان 
است اما با توجه به اینکه در شرایط حال حاضر کسی نمی تواند با یک 
میلیارد تومان خانه بخرد، در نامه ای به شورای پول و اعتبار پیشنهاد 
دادم مبلغ وام ودیعه مسکن به یک میلیارد تومان و وام خرید مسکن 
نیز به ۳ میلیارد تومــان افزایش یابد.قائم مقام بنیاد ملی نخبگان با 
اشــاره به اینکه سال گذشته در هیأت امنای بنیاد ملی نخبگان تهیه 
۱۰۰۰ واحد مسکونی برای نخبگان مصوب شد، افزود: تأمین اعتبار 
این طرح به سازمان برنامه موکول شده اما این سازمان متأسفانه علی 
رغم پیگیری هایی که انجام شــده، هنوز هیچ اعتباری را به این کار 
اختصاص نداده اســت.بیمه تکمیلی نخبگان در راه اســت قائم مقام 
بنیاد ملی نخبگان از طــرح جدید بنیاد برای بیمه تکمیلی نخبگان 
هزار نفر از نخبگان خبر داد و گفت: یکی از برنامه هایی که در دستور 
کار بنیاد ملی نخبگان قرار دارد بحث بیمه تکمیلی این عزیزان است 
که پیشنهاد دادم بالاترین تعهدات بیمه ای برای نخبگان در نظر گرفته 
شــود که برای هر فرد تقریباً در ماه یک میلیون و ۲۰۰ هزار تومان 

و در سال برای هزار نفر، ۱۲ هزار میلیارد تومان باید پرداخت کنیم.
بیمه هزار نخبه با بالاترین تعهدات بیمه ای قطعی شد وی ادامه داد: 
البته به من گفته شد تعهدات بیمه ای کم شود تا افراد بیشتری تحت 
پوشش بیمه قرار بگیرند که بنده پاسخ دادم یا کسی را بیمه نمی کنیم 
یا اگر این کار را انجام می دهیم، باید بهترین شــرایط را فراهم کنیم. 
در حــال حاضر بیمه تکمیلی برای هزار نفر از نخبگان قطعی شــده 
ولی اجرای چنین طرح هایی به تأمین اعتبار گره خورده است. بودجه 
۱۴۰۲ بنیاد تنها ۲۵ درصد محقق شــده است!ســید افقهی با بیان 
اینکه بودجه بنیاد در سال ۱۴۰۲ تاکنون تنها ۲۵ درصد محقق شده 
و این موضوع باعث شــده که در برنامه ها و حمایت هایمان با مشکل 
مواجه شــویم، تصریح کرد: ما تحت فشار هستیم و از دوستان بارها 
هم پیگیری کردیم.وی ادامه داد: با توجه به اینکه رئیس بنیاد، معاون 
علمی رئیس جمهور است، متأسفانه این درکِ اشتباه وجود دارد که 
ســازمان برنامه وقتی بودجه ای را برای معاونت لحاظ می کند، عنوان 
می کند که بودجه بنیاد هم در دل آن قرار گرفته در حالی که رئیس 
بنیاد با حفظ سمت، معاون علمی رئیس جمهور است.اولویت سازمان 
برنامه و بودجه نخبگان نیست قائم مقام بنیاد ملی نخبگان بیان کرد: 
بارها این را گفته ایم که دولتی که می خواهد چند میلیون مســکن 
بســازد برای هزار مسکن نخبگان نباید دچار مشکل باشد و البته هم 
نیســت، ولی مساله این اســت که اولویت عزیزان در سازمان برنامه 
و بودجه نخبگان نیســت. وقتی بودجه بنیاد تنها ۲۵ درصد محقق 
شــده و از طرفی طرح مسکن نخبگان محقق نشده و طرح جذب در 
دستگاه های اجرایی به دلیل عدم تأمین اعتبار در برخی جاها مشکل 
اعتبار دارد، برداشت ما این است که نخبگان در اولویت قرار ندارند و 
طرح های مربوط به آنها اجرایی نمی شود. شعار نخبه پروری می دهیم 
امــا در عمل هیــچ کاری انجام نمی دهیم وی افــزود: مرتباً از نخبه 
پــروری، نخبه گزینی و نخبه گماری صحبت می کنیم اما هیچ اتفاق 
خاصی در عمل برای آنها رقم نمی خورد. در حال حاضر برای پیشبرد 
برنامه های جاری بنیاد با اعتبارات موجود، با مشکل مواجه هستیم و 
وضعیت نامطلوبی داریم. در صورتی که نسبت فایده به هزینه در حوزه 
نخبگان به شدت بالا اســت ولی ما این را در نظر نمی گیریم و بنده 

معتقدم متأسفانه تقسیم درست بودجه اتفاق نمیفتد.

پیشنهاد افزایش وام 
خرید مسکن نخبگان به 

۳ میلیارد

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

تهران !!

آیا نسخه جاده ای هایپرکار لمان پژو ۹X8 ساخته خواهد شد؟
یکی از خبرســازترین خودروهای چند سال اخیر مســابقات لمان را می توان پژو ۹X8 دانست. از همان زمان معرفی این خودرو 
شایعاتی درباره احتمال تولید نسخه جاده ای وجود داشت و حالا رئیس پژو به سؤالات دراین باره پاسخ داده است.زمانی که قوانین 
جدید مسابقات لمان برای اولین بار منتشر شد ابهاماتی درباره الزامی بودن یا نبودن تولید نسخه جاده ای از مدل های حاضر در 
پیســت به وجود آمد. همین امر باعث ایجاد شــایعاتی درباره تولید نسخه جاده ای از هایپرکار پژو ۹X8 شد اما چنین چیزی رخ 
نداد. البته به طور خلاصه باید گفت طبق قوانین مسابقات لمان تولید نسخه جاده ای از مدل های مسابقه ای الزامی نیست هرچند 

به نظر می رسد روزنه امیدی برای تولید ۹X8 با پلاک شخصی وجود داشته باشد.

گریزمان و کاسیمیرو در راه پیوستن به رونالدو؟
دو بازیکن بزرگ فوتبال اروپا با النصر به توافق دست پیدا کردند و راهی این تیم عربستانی خواهند شد.به گزارش ایسنا، علی الحربی، 
خبرنگار عربستانی اعلام کرد باشگاه النصر با آنتوان گریزمان، بهترین گلزنان تاریخ باشگاه اتلتیکومادرید، و کاسیمیرو، هافبک برزیلی 
منچستریونایتد، به توافق دست پیدا کرده است و این دو بازیکن در تابستان پیش رو پیراهن النصر را بر تن خواهند کرد.این خبرنگار 
عربستانی مدعی شد که هم گریزمان و هم کاسیمیرو موافقت خود را برای حضور در النصر اعلام کرده اند و توافقات نهایی صورت گرفته 
است.النصر در فصل جاری با درخشش کریستیانو رونالدو عملکرد بسیار خوبی از خود نشان داده است و هم در رقابت های لیگ عربستان 

و هم در لیگ قهرمانان آسیا از مدعیان اصلی قهرمانی است.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب ظلمات سپید
کتاب ظلمات سپید روایت سفرهای اکتشافی و ماجراجویی های 
باورنکردنــی هنــری ورزلــی )henry worsley( در قطب جنوب 
)جنوبگان( به روایت دیوید گرن اســت. روایت مبارزه و تلاشــی 
جسمی و روحی که گاه فراتر از توان بشر است. وسعت بی پایانی 
را تصور کنید که در آن نور خیره کننده ی منعکس شده از سطح 
برف چشــمانتان را می زند. با هربار تنفس ســوز سرمای منفی 
هشــتاد درجه را به شــش ها وارد می کنید و پیشروی با وجود 
بادی که هرلحظه شــما را به عقب می راند ســخت و ســخت تر 
می شــود. وزن ســورتمه و وســایلی که به همراه دارید چیزی 
حدود ۱۵۰ کیلوگرم است و آن ها را با یک  طناب به دور کمرتان 
بسته اید. کمی که پیش می روید تنها چشم انداز پیش رو چوب های 
اسکی تان است و  حالا باید شروع کنید به بالا رفتن از یک شیب 
بسیار تند ولی انگشتان دست و پایتان را حس نمی کنید. خسته 
و ناامیدید ولی ذهنتان به شــما نهیب می زند کمی دیگر پیش بروید چون برای رســیدن به قطب جنوب باید روزانه 
حدود ۱۳ کیلومتر در برف و بوران پیشــروی کنید. این بخشــی از شرح مصایب سفرهای جذاب و اعجاب انگیز هنری 
ورزلی، اکتشاف گر بزرگ قطب جنوب در کتاب ظلمات سپید بود. هنری که سابقه ی حضور در ارتش و تمرینات سخت 
و طاقت فرســا را داشت، تصمیم گرفت تا به تبعیت از اسطوره ی مجسم خود، ارنست شکلتون سفر اکتشافی بزرگی را 
ترتیب دهد. ارنست شکلتون که هنوز هم از او به عنوان مدیری مدبر یاد می کنند و در حوزه های مدیریت و برنامه ریزی 
الگوی بســیار موفقی است، در سال ۱۹۰8 برنامه ی اکتشاف نمرود را برنامه ریزی کرد و به همراه گروهش عازم قطب 
جنوب شد. او  در حالی که تنها ۱۷۰ کیلومتر با مقصد فاصله داشت به دلیل کمبود منابع غذایی و در خطر بودن جان 
افراد گروهش تصمیمی جســورانه گرفت و از راه آمده بازگشت. این شرح تلاش ناکام شکلتون و تصمیم شجاعانه اش، 
هنری جوان را که هنوز در مدرســه تحصیل می کرد و از طریق کتاب خاطرات سفر اکتشافی شکلتون با او آشنا شده 

بود، سخت تحت تاثیر قرار داد.

آدام سندلر
آدام ســندلر یکی از پردرآمدترین بازیگران هالیوود 
است. او کارنامه ی ســینمایی پرباری دارد، با اینکه 
بیشتر اوقات نقش یک مرد نسبتاً دیوانه اما مهربان 
را بازی کرده اســت. برخی شــاید فیلــم های او را 
کمدی هایی احمقانه بدانند، اما تماشاگران کماکان 
او را دوســت دارند. آدام در بروکلین، نیویورک در ۹ 
ســپتامبر سال ۱۹۶۶ زاده شــد، مادرش یک معلم 
مدرســه مهد کودک، و پدر او استنلی سندلر، یک 
مهندس برق بود، خانواده وی یهودی هســتند و از 
مهاجران یهودی روســی تبارند. او پس از نقل مکان 
در سن ۶ سالگی در منچســتر، نیوهمپشایر بزرگ 
شد، وی در دبیرستان مرکزی منچستر تحصیل کرد. 
سندلر از دانشگاه نیویورک، مدرسه هنر تیش در سال 
۱۹88 فارغ التحصیل شد. سندلر پس از حضور موفق 
در یک برنامه زنده تلویزیونی به نام saturday night live در چندین فیلم هالیوودی حضوری موفق داشــت 
به طوری که مجموع این فیلم ها فروشــی در حدود ۲ میلیارد دلار آمریکا داشــت.]۲برخی از آثار معروف 
سندلر عبارتند از:آقای دیدز )۲۰۰۲(، پنجاه قرار اول )۲۰۰۴(، کلیک )۲۰۰۶( و تو حریف زوهان نمی شی 
)۲۰۰8(، قصه های وقت خواب )۲۰۰8(؛ و هچنین فیلم پیکســل ها، پینه دوز، مخلوط اشاره کرد. کمدین، 
خواننده، فیلم نامه نویس و تهیه کننده آمریکایی است. او از سال ۱۹۹۰ تا ۱۹۹۵، قبل از بازی در فیلم های 
هالیوودی، یکی از بازیگران سریال Saturday Night Live بود که مجموعاً بیش از ۴ میلیارد دلار در گیشه به 
دست آورد. او در سال ۲۰۲۲ دارایی خالص تخمینی ۴8۰ میلیون دلاری داشت و قراردادی برای سه فیلم 

دیگر با نتفلیکس به ارزش بیش از ۳۵۰ میلیون دلار امضا کرد.]۱[

فرهنگ

نماینــدگان مجلس از محل منابع حاصل از عوارض صادراتی 
کلیــه مواد و محصولات معدنی، اعتبــارات لازم برای اجرای 
قانون جهش تولید دانش بنیان را پیش بینی کردند. به گزارش 
خبرنگار مهر، نمایندگان مجلس شــورای اسلامی در جلسه 
نوبت صبح امروز )سه شــنبه ســوم بهمن مــاه( و در جریان 
رســیدگی به گزارش کمیســیون تلفیق لایحه بودجه سال 
۱۴۰۳ در بخــش درآمدی، با بندهای الحاقی ۲ و ۳ تبصره ۶ 
این لایحه موافقت کردند. بند الحاقی ۲- وزارت امور اقتصاد و 
دارایی مکلف است نسبت به واریز کلیه منابع حاصل از عوارض 
صادراتی کلیه مواد و محصولات معدنی صنایع معدنی، فلزی و 
غیر فلزی، محصولات نفتی، گازی و پتروشیمی به صورت خام 
و نیمه خام به ردیف درآمدی شــماره ۱۱۰۵۲۰ مالیات موضوع بند )ز( تبصره ۶ قانون بودجه سال ۱۴۰۲ کل 
کشــور به ردیف درآمدی شماره ۱۱۰۵۱8 و حقوق ورودی ماشین آلات، تجهیزات و قطعات تولیدی، صنعتی، 
معدنی و کشــاورزی به ردیف درآمدی شماره ۱۱۰۴۱8 جدول شماره پنج این قانون اقدام نماید.میزان قطعی 
عوارض صادراتی و فهرست کالاهای مشمول ظرف ۲ ماه پس از ابلاغ این قانون به تصویب هیأت وزیران می رسد. 
کلیه منابع حاصله جهت اجرای قانون جهش تولید دانش بنیان به معاونت علمی و فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
ریاست جمهوری اختصاص می یابد به نحوی که معادل ۵۰ درصد از آن صرف افزایش صندوق نوآوری و شکوفایی 
شــود تا زمان تصویب فهرست کالاهای مشمول این بند، فهرست تصویب نامه هیأت وزیران، موضوع بند )ص( 
تبصره ۶ قانون بودجه ۱۴۰۱ مبنای اجرای این بند می باشد.سازمان برنامه و بودجه کشور مکلف است تخصیص 
ردیف هزینه ای بند را هر ماه به صورت یک دوازدهم صادر نماید. دبیرخانه شورای راهبردی فناوری ها و تولیدات 

دانش بنیان موظف است گزارش عملکرد این بند را هر ۶ ماه یک بار در اختیار مجلس قرار دهد. 

منابع مالی برای اجرای »قانون جهش تولید 
دانش بنیان« تعیین شد
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قائم مقام بنیاد ملی نخبگان گفت: در نامه ای به شورای پول و اعتبار 
پیشــنهاد دادم مبلغ وام ودیعه مســکن به یک میلیارد تومان و وام 
خرید مســکن نیز به ۳ میلیارد تومان افزایش یابد.سید سلمان سید 
افقهی در گفت وگو با خبرنگار مهر، درباره آخرین وضعیت وام خرید 
و ودیعه مســکن نخبگان اظهار کرد: در حال حاضر وام خرید مسکن 
نخبگان یک میلیارد تومان و وام ودیعه مســکن ۳۰۰ میلیون تومان 
است اما با توجه به اینکه در شرایط حال حاضر کسی نمی تواند با یک 
میلیارد تومان خانه بخرد، در نامه ای به شورای پول و اعتبار پیشنهاد 
دادم مبلغ وام ودیعه مسکن به یک میلیارد تومان و وام خرید مسکن 
نیز به ۳ میلیارد تومــان افزایش یابد.قائم مقام بنیاد ملی نخبگان با 
اشــاره به اینکه سال گذشته در هیأت امنای بنیاد ملی نخبگان تهیه 
۱۰۰۰ واحد مسکونی برای نخبگان مصوب شد، افزود: تأمین اعتبار 
این طرح به سازمان برنامه موکول شده اما این سازمان متأسفانه علی 
رغم پیگیری هایی که انجام شــده، هنوز هیچ اعتباری را به این کار 
اختصاص نداده اســت.بیمه تکمیلی نخبگان در راه اســت قائم مقام 
بنیاد ملی نخبگان از طــرح جدید بنیاد برای بیمه تکمیلی نخبگان 
هزار نفر از نخبگان خبر داد و گفت: یکی از برنامه هایی که در دستور 
کار بنیاد ملی نخبگان قرار دارد بحث بیمه تکمیلی این عزیزان است 
که پیشنهاد دادم بالاترین تعهدات بیمه ای برای نخبگان در نظر گرفته 
شــود که برای هر فرد تقریباً در ماه یک میلیون و ۲۰۰ هزار تومان 

و در سال برای هزار نفر، ۱۲ هزار میلیارد تومان باید پرداخت کنیم.
بیمه هزار نخبه با بالاترین تعهدات بیمه ای قطعی شد وی ادامه داد: 
البته به من گفته شد تعهدات بیمه ای کم شود تا افراد بیشتری تحت 
پوشش بیمه قرار بگیرند که بنده پاسخ دادم یا کسی را بیمه نمی کنیم 
یا اگر این کار را انجام می دهیم، باید بهترین شــرایط را فراهم کنیم. 
در حــال حاضر بیمه تکمیلی برای هزار نفر از نخبگان قطعی شــده 
ولی اجرای چنین طرح هایی به تأمین اعتبار گره خورده است. بودجه 
۱۴۰۲ بنیاد تنها ۲۵ درصد محقق شــده است!ســید افقهی با بیان 
اینکه بودجه بنیاد در سال ۱۴۰۲ تاکنون تنها ۲۵ درصد محقق شده 
و این موضوع باعث شــده که در برنامه ها و حمایت هایمان با مشکل 
مواجه شــویم، تصریح کرد: ما تحت فشار هستیم و از دوستان بارها 
هم پیگیری کردیم.وی ادامه داد: با توجه به اینکه رئیس بنیاد، معاون 
علمی رئیس جمهور است، متأسفانه این درکِ اشتباه وجود دارد که 
ســازمان برنامه وقتی بودجه ای را برای معاونت لحاظ می کند، عنوان 
می کند که بودجه بنیاد هم در دل آن قرار گرفته در حالی که رئیس 
بنیاد با حفظ سمت، معاون علمی رئیس جمهور است.اولویت سازمان 
برنامه و بودجه نخبگان نیست قائم مقام بنیاد ملی نخبگان بیان کرد: 
بارها این را گفته ایم که دولتی که می خواهد چند میلیون مســکن 
بســازد برای هزار مسکن نخبگان نباید دچار مشکل باشد و البته هم 
نیســت، ولی مساله این اســت که اولویت عزیزان در سازمان برنامه 
و بودجه نخبگان نیســت. وقتی بودجه بنیاد تنها ۲۵ درصد محقق 
شــده و از طرفی طرح مسکن نخبگان محقق نشده و طرح جذب در 
دستگاه های اجرایی به دلیل عدم تأمین اعتبار در برخی جاها مشکل 
اعتبار دارد، برداشت ما این است که نخبگان در اولویت قرار ندارند و 
طرح های مربوط به آنها اجرایی نمی شود. شعار نخبه پروری می دهیم 
امــا در عمل هیــچ کاری انجام نمی دهیم وی افــزود: مرتباً از نخبه 
پــروری، نخبه گزینی و نخبه گماری صحبت می کنیم اما هیچ اتفاق 
خاصی در عمل برای آنها رقم نمی خورد. در حال حاضر برای پیشبرد 
برنامه های جاری بنیاد با اعتبارات موجود، با مشکل مواجه هستیم و 
وضعیت نامطلوبی داریم. در صورتی که نسبت فایده به هزینه در حوزه 
نخبگان به شدت بالا اســت ولی ما این را در نظر نمی گیریم و بنده 

معتقدم متأسفانه تقسیم درست بودجه اتفاق نمیفتد.

پیشنهاد افزایش وام 
خرید مسکن نخبگان به 

۳ میلیارد

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

تهران !!

آیا نسخه جاده ای هایپرکار لمان پژو ۹X8 ساخته خواهد شد؟
یکی از خبرســازترین خودروهای چند سال اخیر مســابقات لمان را می توان پژو ۹X8 دانست. از همان زمان معرفی این خودرو 
شایعاتی درباره احتمال تولید نسخه جاده ای وجود داشت و حالا رئیس پژو به سؤالات دراین باره پاسخ داده است.زمانی که قوانین 
جدید مسابقات لمان برای اولین بار منتشر شد ابهاماتی درباره الزامی بودن یا نبودن تولید نسخه جاده ای از مدل های حاضر در 
پیســت به وجود آمد. همین امر باعث ایجاد شــایعاتی درباره تولید نسخه جاده ای از هایپرکار پژو ۹X8 شد اما چنین چیزی رخ 
نداد. البته به طور خلاصه باید گفت طبق قوانین مسابقات لمان تولید نسخه جاده ای از مدل های مسابقه ای الزامی نیست هرچند 

به نظر می رسد روزنه امیدی برای تولید ۹X8 با پلاک شخصی وجود داشته باشد.

گریزمان و کاسیمیرو در راه پیوستن به رونالدو؟
دو بازیکن بزرگ فوتبال اروپا با النصر به توافق دست پیدا کردند و راهی این تیم عربستانی خواهند شد.به گزارش ایسنا، علی الحربی، 
خبرنگار عربستانی اعلام کرد باشگاه النصر با آنتوان گریزمان، بهترین گلزنان تاریخ باشگاه اتلتیکومادرید، و کاسیمیرو، هافبک برزیلی 
منچستریونایتد، به توافق دست پیدا کرده است و این دو بازیکن در تابستان پیش رو پیراهن النصر را بر تن خواهند کرد.این خبرنگار 
عربستانی مدعی شد که هم گریزمان و هم کاسیمیرو موافقت خود را برای حضور در النصر اعلام کرده اند و توافقات نهایی صورت گرفته 
است.النصر در فصل جاری با درخشش کریستیانو رونالدو عملکرد بسیار خوبی از خود نشان داده است و هم در رقابت های لیگ عربستان 

و هم در لیگ قهرمانان آسیا از مدعیان اصلی قهرمانی است.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب ظلمات سپید
کتاب ظلمات سپید روایت سفرهای اکتشافی و ماجراجویی های 
باورنکردنــی هنــری ورزلــی )henry worsley( در قطب جنوب 
)جنوبگان( به روایت دیوید گرن اســت. روایت مبارزه و تلاشــی 
جسمی و روحی که گاه فراتر از توان بشر است. وسعت بی پایانی 
را تصور کنید که در آن نور خیره کننده ی منعکس شده از سطح 
برف چشــمانتان را می زند. با هربار تنفس ســوز سرمای منفی 
هشــتاد درجه را به شــش ها وارد می کنید و پیشروی با وجود 
بادی که هرلحظه شــما را به عقب می راند ســخت و ســخت تر 
می شــود. وزن ســورتمه و وســایلی که به همراه دارید چیزی 
حدود ۱۵۰ کیلوگرم است و آن ها را با یک  طناب به دور کمرتان 
بسته اید. کمی که پیش می روید تنها چشم انداز پیش رو چوب های 
اسکی تان است و  حالا باید شروع کنید به بالا رفتن از یک شیب 
بسیار تند ولی انگشتان دست و پایتان را حس نمی کنید. خسته 
و ناامیدید ولی ذهنتان به شــما نهیب می زند کمی دیگر پیش بروید چون برای رســیدن به قطب جنوب باید روزانه 
حدود ۱۳ کیلومتر در برف و بوران پیشــروی کنید. این بخشــی از شرح مصایب سفرهای جذاب و اعجاب انگیز هنری 
ورزلی، اکتشاف گر بزرگ قطب جنوب در کتاب ظلمات سپید بود. هنری که سابقه ی حضور در ارتش و تمرینات سخت 
و طاقت فرســا را داشت، تصمیم گرفت تا به تبعیت از اسطوره ی مجسم خود، ارنست شکلتون سفر اکتشافی بزرگی را 
ترتیب دهد. ارنست شکلتون که هنوز هم از او به عنوان مدیری مدبر یاد می کنند و در حوزه های مدیریت و برنامه ریزی 
الگوی بســیار موفقی است، در سال ۱۹۰8 برنامه ی اکتشاف نمرود را برنامه ریزی کرد و به همراه گروهش عازم قطب 
جنوب شد. او  در حالی که تنها ۱۷۰ کیلومتر با مقصد فاصله داشت به دلیل کمبود منابع غذایی و در خطر بودن جان 
افراد گروهش تصمیمی جســورانه گرفت و از راه آمده بازگشت. این شرح تلاش ناکام شکلتون و تصمیم شجاعانه اش، 
هنری جوان را که هنوز در مدرســه تحصیل می کرد و از طریق کتاب خاطرات سفر اکتشافی شکلتون با او آشنا شده 

بود، سخت تحت تاثیر قرار داد.

آدام سندلر
آدام ســندلر یکی از پردرآمدترین بازیگران هالیوود 
است. او کارنامه ی ســینمایی پرباری دارد، با اینکه 
بیشتر اوقات نقش یک مرد نسبتاً دیوانه اما مهربان 
را بازی کرده اســت. برخی شــاید فیلــم های او را 
کمدی هایی احمقانه بدانند، اما تماشاگران کماکان 
او را دوســت دارند. آدام در بروکلین، نیویورک در ۹ 
ســپتامبر سال ۱۹۶۶ زاده شــد، مادرش یک معلم 
مدرســه مهد کودک، و پدر او استنلی سندلر، یک 
مهندس برق بود، خانواده وی یهودی هســتند و از 
مهاجران یهودی روســی تبارند. او پس از نقل مکان 
در سن ۶ سالگی در منچســتر، نیوهمپشایر بزرگ 
شد، وی در دبیرستان مرکزی منچستر تحصیل کرد. 
سندلر از دانشگاه نیویورک، مدرسه هنر تیش در سال 
۱۹88 فارغ التحصیل شد. سندلر پس از حضور موفق 
در یک برنامه زنده تلویزیونی به نام saturday night live در چندین فیلم هالیوودی حضوری موفق داشــت 
به طوری که مجموع این فیلم ها فروشــی در حدود ۲ میلیارد دلار آمریکا داشــت.]۲برخی از آثار معروف 
سندلر عبارتند از:آقای دیدز )۲۰۰۲(، پنجاه قرار اول )۲۰۰۴(، کلیک )۲۰۰۶( و تو حریف زوهان نمی شی 
)۲۰۰8(، قصه های وقت خواب )۲۰۰8(؛ و هچنین فیلم پیکســل ها، پینه دوز، مخلوط اشاره کرد. کمدین، 
خواننده، فیلم نامه نویس و تهیه کننده آمریکایی است. او از سال ۱۹۹۰ تا ۱۹۹۵، قبل از بازی در فیلم های 
هالیوودی، یکی از بازیگران سریال Saturday Night Live بود که مجموعاً بیش از ۴ میلیارد دلار در گیشه به 
دست آورد. او در سال ۲۰۲۲ دارایی خالص تخمینی ۴8۰ میلیون دلاری داشت و قراردادی برای سه فیلم 

دیگر با نتفلیکس به ارزش بیش از ۳۵۰ میلیون دلار امضا کرد.]۱[

فرهنگ

نماینــدگان مجلس از محل منابع حاصل از عوارض صادراتی 
کلیــه مواد و محصولات معدنی، اعتبــارات لازم برای اجرای 
قانون جهش تولید دانش بنیان را پیش بینی کردند. به گزارش 
خبرنگار مهر، نمایندگان مجلس شــورای اسلامی در جلسه 
نوبت صبح امروز )سه شــنبه ســوم بهمن مــاه( و در جریان 
رســیدگی به گزارش کمیســیون تلفیق لایحه بودجه سال 
۱۴۰۳ در بخــش درآمدی، با بندهای الحاقی ۲ و ۳ تبصره ۶ 
این لایحه موافقت کردند. بند الحاقی ۲- وزارت امور اقتصاد و 
دارایی مکلف است نسبت به واریز کلیه منابع حاصل از عوارض 
صادراتی کلیه مواد و محصولات معدنی صنایع معدنی، فلزی و 
غیر فلزی، محصولات نفتی، گازی و پتروشیمی به صورت خام 
و نیمه خام به ردیف درآمدی شــماره ۱۱۰۵۲۰ مالیات موضوع بند )ز( تبصره ۶ قانون بودجه سال ۱۴۰۲ کل 
کشــور به ردیف درآمدی شماره ۱۱۰۵۱8 و حقوق ورودی ماشین آلات، تجهیزات و قطعات تولیدی، صنعتی، 
معدنی و کشــاورزی به ردیف درآمدی شماره ۱۱۰۴۱8 جدول شماره پنج این قانون اقدام نماید.میزان قطعی 
عوارض صادراتی و فهرست کالاهای مشمول ظرف ۲ ماه پس از ابلاغ این قانون به تصویب هیأت وزیران می رسد. 
کلیه منابع حاصله جهت اجرای قانون جهش تولید دانش بنیان به معاونت علمی و فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
ریاست جمهوری اختصاص می یابد به نحوی که معادل ۵۰ درصد از آن صرف افزایش صندوق نوآوری و شکوفایی 
شــود تا زمان تصویب فهرست کالاهای مشمول این بند، فهرست تصویب نامه هیأت وزیران، موضوع بند )ص( 
تبصره ۶ قانون بودجه ۱۴۰۱ مبنای اجرای این بند می باشد.سازمان برنامه و بودجه کشور مکلف است تخصیص 
ردیف هزینه ای بند را هر ماه به صورت یک دوازدهم صادر نماید. دبیرخانه شورای راهبردی فناوری ها و تولیدات 

دانش بنیان موظف است گزارش عملکرد این بند را هر ۶ ماه یک بار در اختیار مجلس قرار دهد. 

منابع مالی برای اجرای »قانون جهش تولید 
دانش بنیان« تعیین شد
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تیم ملی همچنان نوزدهم دنیا و دوم آسیا
دارد. جای  جهان  نوزدهم  رده  در  همچنان  و  ماند  تغییر  بدون  فیفا  رده بندی  تازه ترین  در  ایران  فوتبال  ملی  تیم 

رسید  تساوی  به  ازبکستان  برابر  ماه  این  در  ایران  فوتبال  ملی  تیم  و  شدند  برگزار  اکتبر  ماه  در  ملی  رقابت های  ایسنا،  گزارش  به 
ماند باقی  جهان  نوزدهم  رده  در  قبل  ماه  به  نسبت  تغییر  بدون  اساس  این  بر  و  داد  شکست  جهانی  جام  انتخابی  در  را  قطر  و 

یک  حال  این  با  و  رسید  تساوی  به  استرالیا  مقابل  دیدار  در  عربستان  برابر  برتری  از  بعد  نیز  ژاپن  فوتبال  ملی  تیم 
مقابل  توقف  وجود  با  آرژانتین  ملی  تیم  نیز  کلی  رده بندی  دنیاست.در  پانزدهم  تیم  حالا  و  کرد  صعود  نیز  دیگر  پله 
سوم  و  دوم  رده های  در  نیز  اسپانیا  و  فرانسه  و  ایستاد  رده بندی  این  صدر  در  همچنان  بولیوی  برابر  برتری  و  ونزوئلا 
کردند صعود  پله  دو  کدام  هر  که  داشتند  آمریکا  و  آلمان  را  صعود  بهترین  دنیا،  برتر  تیم  بیست  بین  در  دارند.  قرار 
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